
2

I S F A H A N   N E W S

قیمت 2000 تومان

س
فار

س: 
عک

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

رئیس کمیسیون اقتصادی اتاق اصناف اصفهان بیان کرد؛  

اصناف در صف ورشکستگی
   متاسفانه به تصمیمات لحظه ای برای مهار این بیماری از سوی مدیران عادت کرده ایم

گـــزارش

۱۶0 میلیارد ریال سرمایه گذاری در جشنواره شیخ  بهایی به نتیجه رسید

 دبیر جشنواره ملی 
شــیخ  فن آفرینی 
بهایی به نتیجه رســیدن ۱۶0 میلیارد 
ریال قــرارداد ســرمایه گذاری در 
پانزدهمین دوره این رویداد خبر داد و 
گفت: این قراردادها بین طراحان کسب 
و کار و فن آفرینان با ســرمایه گذاران 

دولتی و خصوصی قطعی شد.

پانزدهمین جشــنواره ملی فن آفرینی شیخ 
بهایی روزهای بیست و هشتم و بیست و نهم 
آبان در اصفهان و به صــورت مجازی برگزار 
شد و با معرفی برترین فن آفرینان، طراحان 
کسب و کار و فرصت های سرمایه گذاری به 

کار خود پایان داد.
عبدالرضا کبیری ســامانی افــزود: اولویت 
نخســت پانزدهمین دوره جشــنواره ملی 
شــیخ بهایی، تقویت مذاکــره ۲ جانبه بین 
تیم های طراح کســب و کار و فن آفرینان با 
ســرمایه گذاران در بخش های مسابقه ای و 
غیر مسابقه ای بود که به نتایج خوبی در این 

بخش دست یافتیم.
وی با بیان اینکه در ویــژه برنامه » پلُ « در 
جشــنواره تعدادی از طرح های فن آفرینانه 
منتخب برای ســرمایه گذاران ارسال شد، 
اظهارداشــت: تعدادی از ســرمایه گذاران 
برای ســرمایه گــذاری بــر روی برخی از 
طرح هــای منتخب و همچنیــن طرح های 
ارایه شــده در بخش های مختلف جشنواره 
اعلام آمادگی کردند که تــا کنون تعدادی 
 از آنها بــه ارزش ۱۶۰ میلیــارد ریال قطعی 

شده است.
کبیری با بیــان اینکه این ســرمایه گذاران 
از بخش هــای مختلف دولتــی و خصوصی 
هستند، خاطرنشان کرد که احتمال افزایش 
حجم این قراردادها در روزهای آتی با توجه 
به مذاکره های صورت گرفتــه با تعدادی از 

تیم های فناور وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه در جشــنواره پانزدهم 
شیخ بهایی، تعدادی از طرح های رسیده به 
دوره های قبل جشــنواره که دارای جذابیت 
برای سرمایه گذاران بود، معرفی شد، تصریح 
کرد: در صدد هستیم تا در جشنواره شانزدهم 
از برخی مذاکره های ســرمایه گذاری که به 

نتیجه رسیده باشد، رونمایی شود.

دبیر جشنواره ملی شیخ بهایی گفت: اولویت 
طرح های معرفی شده به ســرمایه گذاران، 
حل چالش ها و مســائلی بود کــه پر هزینه 
 هســتند و مورد نیاز بخش هــای مختلف 

کشور است.
وی از جمله طرح هایی که مورد اســتقبال 
سرمایه گذاران قرار گرفت را در بخش های 
کشــاورزی، دامپروری، فناوری اطلاعات و 
ارتباطات، صنعتی، فولاد و ساختمان سازی 
ذکر و اضافه کرد: تعدادی از ســازمان های 
دولتی اولویت های پژوهشــی خود را اعلام 
کردند و در جشــنواره تلاش شد تا برخی از 
تیم های فناور را به ســمت اجرای این طرح 
 ها با هــدف حل معضلی از کشــور، هدایت

 شوند.
کبیری از جملــه نقاط قــوت پانزدهمین 
جشــنواره ملی شــیخ بهایــی را برگزاری 
مذاکره های ۲ جانبه بیــن تیم های فناور با 
سرمایه گذاران، معرفی اولویت های پژوهشی 
سازمان های دولتی، درگیر شدن بخش های 
دولتی و خصوصی با جشنواره و حضور تعداد 
قابل توجه سرمایه گذاران خصوصی خواند 
و افزود: امسال برای نخســتین بار به دلیل 
شــیوع ویروس کرونا، جشــنواره مجازی 
برگزار شــد و با وجودیکه مانــع از برگزاری 
حضوری و مذاکره های رو درو شد اما از طرف 
دیگر محتواهای تهیه شــده بطور گسترده 
 تری در اختیــار مخاطبــان و علاقه مندان

 قرار گرفت.
به گفته وی، جشنواره پانزدهم شیخ بهایی 
نشــان داد که بــا وجود شــرایط اقتصادی 
موجود، تعدادی از ســرمایه گذاران حاضر 
به خطرپذیری هســتند اما این موضوع باید 
به درســتی هدایت و برای آن مشاوره های 
قوی به جوانان نخبه و تیم های فناور صورت 
گیرد زیــرا جوانان مــا از نظر فنــی دارای 
 توانایی های زیادی هســتند اما بازار را کمتر 

می شناسند.
جشنواره ملی فن آفرینی شیخ بهایی توسط 
شهرک علمی و تحقیقاتی اصفهان با حمایت 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری 
و وزارت علوم، تحقیقات و فنــاوری برگزار 

می شود.
ایــن جشــنواره در ۲ بخش مســابقه ای و 
غیرمســابقه ای برگزار می شــود که بخش  
مسابقه ای شــامل طراحان کســب و کار، 
فن آفرینــان و فرصت  های ســرمایه  گذاری 
است؛ بخش های غیرمســابقه ای نیز شامل 
فرصت  های ســرمایه  گذاری، نشســت های 

انتقال تجربه و نمایشگاه است.
از آنجا که شــیخ  بهاء الدیــن محمد عاملی 
مُتخلص به شیخ  بهایی از مفاخر بزرگ جهان 
اسلام باعث انجام خدمات ارزشمند علمی، 
فرهنگی و عمرانی در ایران بود برای زنده نگه 
داشتن یاد او، این جشنواره به »شیخ  بهایی« 

نامگذاری شده است.

ایرنا
گــــــزارش

شرکت های دانش بنیان اصفهان پیشرو در مقابله با کرونا

این شرکت ها 
توانستند به دانش و 
فناوری و همچنین 

خط تولید ملت بلون 
دست پیدا کنند. 
پارچه ملت بلون 

پاشنه آشیل 
ماسک های تولیدی 

است

سرپرست شهرک علمی تحقیقاتی اصفهان گفت: ۳2 شرکت فعال شهرک علمی تحقیقاتی اصفهان، در تولید محصولات و خدمات فناورانه برای مقابله 
با کرونا پیش رو هستند.

جعفر قیصری سرپرست شهرک 
علمی تحقیقاتی اصفهان اظهار 
کرد: در شهرک علمی تحقیقاتی 
اصفهان ۳۲ شــرکت فنــاور با 
تولید روزانه ۳ خط تولید پارچه 
ملت بلون و ماسک، ۵۲ هزار لیتر 
مواد ضدعفونی کننده، ۱۹ هزار 
ماســک نانو، ۱۵۰ هزار ماسک ســه لایه و ۷۲ 
دستگاه تجهیز درحال فعالیت هستند. ما یکی 
از معتبرترین آزمایشــگاه های تست کیفیت 
ماسک را داریم که تا امروز بیش از ۱۵۰ نمونه 
ماســک را تســت و گزارش را به دستگاه های 

درخواست کننده ارسال کرده ایم.
او با بیان اینکه دو شرکت در حال تولید پارچه 
ملت بلون هستند، گفت: این شرکت ها توانستند 
بــه دانش و فنــاوری و همچنین خــط تولید 
ملت بلون دســت پیدا کنند. پارچه ملت بلون 

پاشنه آشیل ماسک های تولیدی است.
سرپرست شــهرک علمی تحقیقاتی اصفهان 
بیان کرد: ۴ شــرکت دانش بنیــان تولید انواع 

دستگاه های ضدعفونی کننده و ۱۰ شرکت نیز 
تولید مواد ضدعفونی کننده را بر عهده دارند.

قیصری با بیان اینکه شرکت »زیست فرآورده 
سپاهان« از تولیدکنندگان بزرگ الکل در ایران 
است، افزود: این شرکت از شرکت های قدیمی 
شهرک علمی تحقیقاتی است و نیاز مواد الکی 
۶ استان را تأمین می کند. او ادامه داد: شرکت 
دیگری مخازن اکســیژن را تولید و در اختیار 
بیمارستان ها قرار می دهد. این شرکت علاوه بر 
صادرات، ۲۰ تا ۵۰ تن دســتگاه برای اکسیژن 
مایع، تولید می کند. سرپرست شهرک علمی 
تحقیقاتی اصفهان با بیان اینکه شرکتی توانسته 
اســت در زمینه دوربین های تب ســنج بدون 
اپراتور محصول تولید کند، گفت: این دوربین ها 
به صورت اتوماتیک متصل شده و اگر دما بالا رود 
زنگ هشدار به صدا در می آید. قیصری اظهار کرد: 
در زمینه سیستم های برخط، آی تی، آموزش 
و دورکاری نیز شــرکت هایی درحال فعالیت 
هستند. او ادامه داد: سامانه ای به نام »رهتاب« 
راه اندازی شــده که راهکاری هوشمندانه برای 

تنظیم بازار شبکه های نظارت بر توزیع و فروش 
کالا ها برای جلوگیری از احتکار و گران فروشی را 
ارائه می دهد. این سامانه در حال حاضر در استان 
اصفهان فعال اســت، همچنین افراد می توانند 
با مراجعه به ســایت برای ثبت نام اقدام کنند. 
کالا های تنظیم بازاری و یارانه دار توسط ستاد 
تنظیم بازار استان در این سامانه عرضه می شود.

سرپرست شــهرک علمی تحقیقاتی اصفهان 
گفت: دو شرکت دارویی در زمینه پیشگیری از 
انتقال ویروس کووید۱۹ در حال فعالیت هستند. 
ما از این شرکت ها حمایت می کنیم و در حال 
حاضر این دو شرکت در مرحله تست استاندارد 
سازمان غذا و دارو هستند و کد اخلاق از وزارت 
بهداشــت را دریافت کرده اند. قیصری در پایان 
گفت: صندوق پژوهش فناوری استان اصفهان 
حمایت های خوبی در زمینه ویروس کووید ۱۹ 
از شرکت ها داشته است. حدود ۱۲ میلیارد تومان 
وام سرمایه در گردش و وام حمایتی به شرکت ها 
و ۲ میلیــارد تومان وام بلاعوض مشــارکتی، 
تجاری سازی و توسعه فناوری اختصاص داده ایم.

باشگاه خبرنگاران جوان
گـــزارش
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شهردار اصفهان مطرح کرد: 

 آرزوی سلامتی، شادابی و امید برای 
شهروندان در روز اصفهان 

شهردار اصفهان گفت: به مناسبت روز نکوداشت اصفهان برنامه های هنری، 
فراخوان های دریافت آثار و رونمایی از ۱۵۰ محصول فرهنگی، اجتماعی، 

شهروندی و گردشگری در دستور کار است....

2 ادامه در صفحه 

بازار طلا و سکه 99/9/1 ساعت 15:30

 

سرمایه گذاری 
استارت آپ ها؛

 بذری برای سال های 
نه چندان دور

در روزگاری که کسب و کار ها در 
ایران با مشکلات عدیده ای رو به 
رو شده است توسعه فعالیت هایی 
با سرمایه گذاری خطرپذیر روشی 
اســت که به گفته کارشناسان 
برای رشد استارت آپ ها، تولید 
محصولات فناورانــه جدید و به 
بار نشســتن اختراعات می تواند 

مناسب و تاثیرگذار باشد.
ســرمایه گذاران کشــور ما در 
ســال های اخیر دچــار افت و 
خیزهــای فراونــی شــده اند. 
عده ای یک شــبه به پول های 
کلان رسیدند و بسیاری از مردم 
که عمدتا ســرمایه هــای خرد 
داشتند با وارد شدن به بازار های 
سرمایه گذاری چون بورس ،دلار ، 
طلا و ... یک شبه سرمایه هایشان 
بر باد رفت. به همین دلیل مردم 
بسیار ریسک گریز شــده اند و 
همین امر سرمایه گذاری مولد را 

در کشور کاهش داده است.
 تحریــم های یــک جانبه علیه 
کشورمان، تصمیمات آنی و بدون 

زمینه در حوزه های...

بورس برای دو هفته استثنایی می شود
بورس اوراق بهادار خود را برای دو هفته خاص آماده می کنــد، دو هفته ای که پیش بینی 
می شود با تعطیلی بازارهای موازی و ... سرمایه های سرگردان برای ورود به بورس آماده شوند.

بورس اوراق بهادار در آخرین هفته آبان، هفته ای سراســر سبز را پشت سر گذاشت اما این 
سبزپوشی ۵ روزه نتوانست از زیان سرمایه گذاران در بورس پیشگیری کند . ...

هم زمان با سراسر کشور انجام شد 

برگزاری مانور تعمیرات شبکه های توزیع نیروی 
برق در اصفهان 

برای نخستین بار، فاز اول گسترده ترین برنامه تعمیرات و بازسازی شبکه های توزیع برق در 
سراسر کشور به صورت هم زمان برگزار شد.  مهندس حمید رضا پیرپیران مدیر عامل شرکت 
توزیع برق شهرستان اصفهان اظهار کرد: مانور سراسری تعمیرات شبکه های توزیع نیروی 

برق در روزهای ۲۹ و ۳۰ آبان ماه به منظور سنجش میزان...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

     شهردار کیوتو :  از جانب اتحادیه شهرهای تاریخی 
جهان، تبریک های صمیمانه خود به مناسبت روز نکوداشت 
اصفهان که در 2۱ نوامبر جشن گرفته می شود را به شما ابلاغ 

می کنم.

    شهردار هیروشیما: اصفهان همواره حامی و همراه 
سازمان جهانی شهرداران صلح بوده است
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,150,00011,830,000قدیم

سکه طرح 
11,542,00011,544,000جدید

6,300,0006,320,000نیم سکه

4,330,0004,408,000ربع سکه

2,505,0002,556,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,997,0004,896,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,153,4001,131,700 عیار

طلای آب شده 
4,998,0004,900,000نقدی

یک گرم طلای 
241,537,9001,508,900 عیار

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای مناقصه های    شماره  103/99/19 
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اداره کل ثبت اسناد واملاک استان اصفهان

مناقصه گزار: اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان
موضوع مناقصه شماره 103/99/19  : تهیه و جانمایی نقشه مناطق بافت مسکونی روستایی در شهرستان های آران و بیدگل، سمیرم، شاهین 

شهر و میمه، شهرضا، فلاورجان، کاشان و مبارکه در استان اصفهان است. 
محل تامین اعتبار : سازمان ثبت اسناد و املاک کشور

مهلت دریافت اسناد : از روزچهارشنبه    1399/8/28 لغایت روز  سه شنبه  مورخ  1399/09/04
محل دریافت اسناد:  کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس )www.setediran.ir ( انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، 
مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند . آگهی مناقصه در سایت اداره کل ثبت 

اسناد واملاک استان به نشانی www.es.ssaa.ir و همچنین در سایت ملی مناقصات به نشانی www.iets.mporg.ir  نیز درج شده است.
تاریخ تحویل پاکت های مناقصه : روز شنبه 1399/09/15 تاساعت 14 
تاریخ بازگشایی پاکت ها : ساعت 9صبح روز یکشنبه 1399/09/16  

گروه و رشته شغلی : شرکت هایي اجازه شرکت در مناقصه را دارند که داراي صلاحیت  نقشــه برداری زمینی با رتبه حداقل یک از سازمان برنامه و 
بودجه کشور باشند و حداکثر مبلغ مجاز عقد قرارداد  آنها ازجمع مبلغ اعلام شده دربرگ پیشنهاد قیمت کمتر نباشد و پیشنهاد فنی آنها مورد تایید 

مناقصه گزار باشد. 
محل تحویل پاکت های مناقصه : پیشنهاد قیمت به انضمام کلیه مدارک اعلام شده  از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت اعلام گردد و پاکت) الف( 
حاوی ضمانت نامه بانکی به نشانی اصفهان خیابان چهارباغ بالا-بعد از چهار راه نیکبخت-روبروي بیمارستان شریعتي- دبیرخانه  اداره کل ثبت اسناد 

و املاک استان اصفهان تحویل و رسید دریافت شود.
  نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه : مبلغ ضمانتنامه بانکی در وجه اداره کل ثبت اسناد واملاک استان اصفهان برای مناقصه شماره 103/99/19 مبلغ 
406.000.000 )معادل چهارصد و شش میلیون ریال(  می باشد که می بایست برای مدت 90 روز معتبر بوده و پس از آن نیز با اعلام کارفرما قابل تمدید باشد. 
* ضمناً به پیشنهاداتی که فاقد ضمانتنامه یا امضاء مخدوش و مشروط  و ضمانتنامه های  کمتر از میزان مقرر ، چک تضمین شده وچک شخصی ونظایر 

آن وپیشنهاداتی که پس از انقضاء مدت مقرر در آگهی واصل شود ، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
)) سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مناقصه مندرج است .((

آدرس اداره کل ثبت اسناد واملاک  : اصفهان خیابان چهارباغ بالا-بعد از چهار راه نیکبخت-روبروي بیمارستان شریعتي-اداره کل ثبت اسناد و املاک 
استان اصفهان     تلفن: 1113)7-36611074(                                    دورنگار: 36623116

نوبت دوم

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان
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وی ادامه داد: افزایش قابلیت اطمینان شــبکه، 
کاهش قطعی برق، ارتقای سطح آمادگی پرسنل، کاهش خاموشی، 
اســتفاده هدفمند از اعتبارات، افزایش هماهنگی ها و... از اهداف 

برگزاری این مانور بودند. 
پیرپیران با بیان اینکه این مانــور از ســاعت 8 و 30 دقیقه روز 
پنجشنبه 29 آبان ماه آغاز شد، گفت: در طول اجرای این مانور، 
تعمیرات شــبکه های برق مناطق شــرق اصفهان و روستاهایی 
همچون کبوتر آباد، هرمز آباد و سایر روستاهای منطقه اجرا شد، 
در مجموع بیش از سه هزار و 500 مشترک در این مناطق تحت 
پوشش اجرای این مانور قرار گرفتند و به طورقطع از نتایج مثبت 

برگزاری مانور بهره مند می شوند. 
وی با اشاره به اینکه تعمیرات 35 کیلومتر شبکه فشار متوسط و 
فشار ضعیف در این مانور انجام شد، تصریح کرد: بیش از 40 اکیپ 

شامل 120 نفر نیروی فنی و مهندسی و کارشناس و همچنین 15 
اکیپ به عنوان نیروهای پشتیبان در این مانور شرکت داشتند. مانور 
تعمیرات جهادی بر روی فیدر 4 قلعه شور در محدوده برق منطقه 9 
شرکت توزیع برق اصفهان حدفاصل شهر بهارستان تا بخش کراج 
انجام شد که بر روی این فیدر )مسیر شبکه اصلی( 950 کیلومتر 
طول شبکه فشار متوسط، 24 کیلومتر طول شبکه فشار ضعیف، 
2۷2 دستگاه پست هوایی و یک باب پست زمینی و بیش از 3500 

مشترک قرار گرفته است. 
در ادامه مهندس سعید افلاکیان هماهنگ کننده مانور سراسری 
تعمیرات شبکه های توزیع برق اصفهان افزود: با برنامه ریزی دقیقی 
که انجام گرفت وظایف هر اکیپ به طور دقیق مشخص شد، نیروها 
در بخش های خطوط، پست ها و روشنایی ها تقسیم بندی شده و به 
انجام وظایف محوله پرداختند و خوشبختانه اهداف مورد نظر به طور 

دقیق محقق شد. وی با بیان اینکه در طول اجرای این مانور، نصب و 
تجهیز شبکه به خوبی انجام شد، ادامه داد: طی دو روز برگزاری این 
مانور از ساعت 8 و 30 دقیقه تا 15 و 30 دقیقه تمامی فعالیت ها به 

طور دقیق انجام و رصد شد و اهداف مورد نظر تحقق یافت. 
مدیر دفتر نظارت بر بهره برداری شــرکت توزیع برق شهرستان 
اصفهان اضافه کرد: در برگزاری این مانور ســازمان ها و نهادهایی 

همچون پلیس راهور و آتش نشانی نیز همکاری داشتند. 
وی در خصــوص نتایج برگزاری این مانور نیز گفت: با ســرویس 
شــبکه و تعمیرات شــکل گرفته در مناطق مورد نظــر، میزان 
خاموشی به کمترین میزان می رسد، البته خوشبختانه با تلاش 
و برنامه ریزی های شکل گرفته میزان خاموشی در مناطق مختلف 
اصفهان به کمترین میزان رسیده و با انجام این مانور در مناطق ذکر 

شده نیز به کمترین میزان خواهد رسید. 

هم زمان با سراسر کشور انجام شد 
برگزاری مانور تعمیرات شبکه های توزیع نیروی برق در اصفهان 

برای نخستین بار، فاز اول گسترده ترین برنامه تعمیرات و بازسازی شبکه های توزیع برق در سراسر کشور به صورت هم زمان برگزار شد.  مهندس 
حمید رضا پیرپیران مدیر عامل شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان اظهار کرد: مانور سراسری تعمیرات شبکه های توزیع نیروی برق در روزهای 
29 و 30 آبان ماه به منظور سنجش میزان آمادگی پرسنل شاغل در صنعت برق ایران انجام  شد، اصفهان نیز به عنوان یک بخش بزرگ و مهم در 

این مانور حضور پررنگ و جدی داشت و هم زمان با سراسر کشور این مانور در اصفهان نیز اجرا  شد. 
اخبار اصفهان

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
...  اقتصادی از سوی مدیران داخلی، 
قوانین بدون پشــتوانه اجرایی و در 
آخر کرونا از عوامل موثر بر تنش های 
موجود در بازار سرمایه ایران است. در 
این بین جوانان نخبه و تحصیلکرده 
که سرمایه ای ندارند بیشترین ضرر را 
خواهند کرد زیرا سرمایه آنها علمشان 
است که در این روزگار با وجود نبود 
تولیدات مناســب و به روز در کشور، 
عملا این علم به کار نمی آید. به همین 
دلیل نبود سرمایه  در طول سال های 
اخیر عامل اصلی درجا زدن بسیاری از 

شرکت های دانش بنیان شده است.
اقتصاد دانان برجسته راه برون رفت 
از ایــن وضعیت را  ســرمایه گذاری 
خطرپذیــر )VC(  میدانند که گفته 
می شود  مدلی مناسب برای به ثمر 
نشســتن اختراعات و دستاوردهای 
پژوهشــی و فناوری اســت.در این 
روش مخترعــان در شــرکت های 
فناور و دانــش بنیان دیگــر نگران 
وثیقه و ضمانت های مرسوم بانک ها 
نخواهند بود و به این شــکل دغدغه 
اصلی مخترعان به عنوان ســهامدار 
شرکت های دانش بنیان مرتفع می 
شود. بیشترین سرمایه گذاری های 
خطرپذیر در سراســر دنیا از سوی 
گروه های سرمایه گذاران ثروتمند، 
بانک های ســرمایه گذاری و ســایر 
موسســات مالی انجام می شود، این 
نوع تأمین مالی و افزایش ســرمایه 
در بین شــرکت های جدیدی که از 
سابقه عملیاتی کمتری برخوردارند و 
نمی توانند سرمایه را به همراه بدهی یا 
پیشنهاد سهام عرضه کنند، مناسب تر 
اســت. در مــدل ســرمایه گذاری 
خطرپذیــر مدت حضــور صندوق 
پژوهش و فناروی در شــرکت تازه 
تأسیس دانش بنیان طولانی نیست، 
صندوق در این روش ســهام خود را 
پس از ارزش گذاری، به صاحب اصلی 
طرح واگذار می کند. البته شرایط و 
زیر ساخت های این مهم باید از طریق 

دولت و مسئولان مربوطه مهیا شود.
برای تسهیل امور اســتارت آپ ها و 
کمک به افراد نو آو ر، وزارت ارتباطات 
در نظر دارد تعدادی از خدمات خود 
را برای این گروه  از مشــاغل رایگان 
کنند. گفته شده بر اساس این طرح 
اســتارت آپ ها می توانند بین ۶0 تا 
90 میلیون تومان خدمات رایگان از 
شــرکت های مختلف دریافت کنند 
و برای دریافت ایــن خدمات کافی  
است کســب و کار خود را در سامانه 
 نوآفریــن وزارت ارتباطــات به ثبت

 برسانند.
 این کمک ها مانند کاشتن بذر است 
که هرچه با همت و درایت بیشتری 
کاشته شود و رسیدگی به آن بیشتر 
باشد باعث بارور شدن ایران عزیزمان 
در ســال های نه چندان دور خواهد 
شــد. ســال  هایی که دیگر جوانان 
کشورمان دغدغه شــغل ندارند و به 
راحتی می توانند استعدادهای خود 
در کسب و کار مورد علاقه شان را به 
جهانیان اثبات کنند. جوانان ایرانی 

لایق بهترین ها هستند.
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انفجار در کارخانه ذوب فلز اردستان
رئیس اورژانس اردستان از انفجار در کارخانه ذوب فلز اردستان و کشته و زخمی شدن دو نفر در این حادثه 
خبر داد. جواد مطیعی رئیس اورژانس اردستان اظهار داشت: ظهر امروز در یکی از کارخانه های صنعتی 

اردستان انفجار رخ داد  که نیرو های اورژانس سریع در محل کارخانه حاضر شدند.
او افزود: این حادثه منجربه فوت یک جوان 30 ســاله از اهالی شهر اردســتان و قطع عضو و سوختگی 

 بیش از ۷0 درصد یکی  دیگر از کارگران شد که ســریعاً به بیمارستان شهید بهشتی اردستان انتقال داده 
شدند.

رئیس اورژانس اردستان گفت: ایمنی در این کارخانه بسیار ضعیف بود و بار ها شاهد اتفاقات تلخ بوده ایم که منجر به 
زخمی و کشته شدن نیرو های کارگری شده و با توجه به تذکراتی که مرکز اورژانس و شبکه بهداشت و درمان شهرستان در 

سنوات گذشته به این واحد صنعتی داشته متاسفانه تغییر خاصی انجام نشده است.
مهدی خانی، رئیس اداره کار و رفاه اجتماعی اردستان اظهار داشت: این موضوع در زمان تعویض کپسول اکسیژن بوده که منجر به این حادثه 

شده و موضوع در دست بررسی است تا جزئیات این حادثه مشخص شود .
او افزود: بازرسی های دوره ای از این کارخانه انجام شده و تذکرات هم داده شد و فرم های بازرسی آن در این اداره موجود است.

ممنوعیت مرخصی رانندگان تاکسی و تردد بین شهری آنها
مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان گفت:مرخصی رانندگان تاکسی و 

تردد بین شهری آن ها ممنوع است.
هادی منوچهری مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان با اشاره به اجرای 
محدودی های اعلام شده از ابتدای آذر گفت: با توجه به اینکه وظیفه اصلی حمل و نقل از اول آذرماه از ساعت 

9 شب تا چهار صبح بر عهده تاکسی های زرد، آژانس ها و تاکسی های اینترنتی خواهد بود.
او افزود: هماهنگی های لازم به منظور حضور تاکسی های زرد و آژانس ها در این ساعت ها در شهر صورت گرفته 

و شماره پلاک های این خودرو ها در سامانه های مربوطه ثبت شده تا جریمه های در نظر گرفته شده، مشمول آن ها 
نشود. مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهرداری اصفهان گفت: شرکت های مربوطه تاکسی های اینترنتی 

در حال هماهنگی نهایی با پلیس راهور هستند تا بتوانند سرویس دهی لازم را به شهروندان از ساعت 9 شب تا چهار صبح ارائه کنند.
منوچهری با تاکید بر اینکه مرخصی رانندگان تاکسی و تردد بین شهری آن ها ممنوع است، افزود: با توجه به ممنوعیت تردد اتوبوس و مترو از 
ساعت 21 به بعد از ابتدای آذرماه سال جاری، شهروندان در صورت حضور ضروری در شهر حتی الامکان از تاکسی های زرد و اینترنتی استفاده 

کنند. 

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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متاسفانه اصناف حال 
خوبی ندارند و اگر دولت 

برنامه ریزی درستی 
برای آن ها نداشته باشد 
نمی توان شرایط موجود 

را کنترل کرد، بنابراین 
امروز اصناف از مجلس 
انتظار ورود به وضعیت 

موجود را دارند

روح الله چلونگــر اصفهان 
رئیس کمیسیون اقتصادی 
اتاق اصناف اصفهان با بیان 
اینکه در اجرای محدودیت 
تعطیلی از ساعت ۶ عصر به 
بعد، اصناف قصد لجبازی 
ندارنــد، اما مشــکلات 
اقتصادی اجازه تکمین نمی دهد، گفت: 
امروز اصناف اصفهان یا ورشکسته علنی 
شده اند یا در صف ورشکستگی قرار دارند، 
درحالی کــه دولت باید در این شــرایط 
بسته هایی برای حمایت از صنوف تعریف 

کند.
او درباره تصمیم خاموشی اصناف از ساعت 
۶ بعد از ظهر به بعد برای مهار کرونا، گفت: 
به اعتقاد من این طرح پرچالشی است و 
 موفقیت آن کمتــر از 30 در صد خواهد

 بود.
چلونگر با بیان اینکه متاســفانه در عمل 
واحد های صنفی نســبت بــه این طرح 
شــاید کامل تمکین نکنند، اظهار کرد: 
با توجه به اینکه چنــد روز از اجرای این 
طرح می گذرد، همچنان شاهد باز بودن 
برخی واحد های صنفی در گروه های 2، 
3 و 4 هستیم، از ســوی دیگر نظارت بر 
این واحد ها به سختی انجام می شود، در 
حالی که وقتی طرحی قرار است اجرا شود، 

باید نظارت بر آن نیز تعریف شود.
او با بیان اینکه متاسفانه به دلیل شرایط 
ناشــی از کرونا اصنــاف آنچنان ضعیف 
شــده اند که حتی در پرداخــت هزینه 
عضویت خود دچار مشکل هستند، افزود: 
در این شرایط یک اتحادیه چطور می تواند 

بر واحد های صنفی خود نظارت کند، از 
سوی دیگر نیز باید نیروی انتظامی ورود 
پیدا کند، اما باید دیــد آیا این نهاد نیز به 
تنهایی توان نظارت در این سطح گسترده 
را دارد و قاعدتا اگر همکاری مردم نباشد 
تمام طرح ها دچار مشکل خواهد شد که 
در اینجا از مردم انتظار داریم به مصوبات 
ستاد کرونا به خاطر حفظ سلامت جامعه 

و خانواده خودشان احترام بگذارند.
رئیس کمیسیون اقتصادی اتاق اصناف 
اصفهان درباره ورشکســتگی اصناف به 
دلیل شیوع کرونا، تصریح کرد: به جرات 
امروز اصناف اصفهان یا ورشکسته علنی 
شده اند یا در صف ورشکستگی قرار دارند، 
این در حالیست که از دولت انتظار دارند 
بسته هایی برای حمایت از صنوف تعریف 
کند. البته برای تعطیلی اصناف از ساعت ۶ 
بعدازظهر به بعد نیز به عنوان کارشناسی از 

آن ها نظرخواهی نشده است.
او  با تاکید براین کــه با این تصمیم عملا 
یک سری مشاغل نابود می شوند، چراکه 
موجودیت آن ها به شب است، توضیح داد: 
باید توجه داشت برخی مشاغل همچون 
کیف، کفش، پوشــاک، پیراهن، تریکو، 

خرازی و ... از ساعت ۶ عصر به بعد کارشان 
شروع می شود.

چلونگر هم چنین به وضعیت کافی شاپ 
و رستوران ها اشاره کرد و گفت: متاسفانه 
به دلیل شــیوع کرونا، تالار های پذیرایی 
و رســتوران ها به خصــوص آن هایی که 
اجاره ای بودند یک به یک در حال تعطیلی 

و ورشکستگی هستند.
رئیس کمیسیون اقتصادی اتاق اصناف 
اصفهان با تاکید بر ضرورت آگاهی مردم 
نسبت به شــرایط شــیوع کرونا، گفت: 
متاسفانه اصناف حال خوبی ندارند و اگر 
دولت برنامه ریزی درســتی برای آن ها 
نداشته باشد نمی توان شــرایط موجود 
را کنترل کرد، بنابراین امــروز اصناف از 
مجلس انتظار ورود بــه وضعیت موجود 

را دارند.
او با بیان اینکه به دلیل شــرایط اقتصاد 
کنونی، قدرت خرید مردم به شدت کاهش 
یافته اســت، توضیح داد: اگرچه تا سال 
گذشته مردم خریدهایشــان را کیلویی 
انجام می دادند، اما امروز خرید ها دانه ای و 
به زیریک کیلو رسیده است، در این شرایط 
انتظار می رود دولت بایــد با برنامه ریزی 

بهتری پیش رود.
او با تاکیــد بر اینکه  بایــد قبول کرد که 
کرونا یک بیمــاری خطرناک اســت و 
چتر خود را در کشــور و دنیا پهن کرده 
است ادامه داد: متاســفانه به تصمیمات 
لحظه ای برای مهار این بیماری از سوی 
مدیران عادت کــرده ایم، بایــد دید آیا 
 زیرساخت اجرای این تصمیمات در کشور 

مهیاست.
رئیــس کمیســیون اقتصــادی اتــاق 
اصناف اصفهان با بیان این که متاســفانه 
اصنــاف از رفتار هــای مــردم در دوران 
کرونــا گلایه مند هســتند، تاکید کرد: 
اگر مردم دســتورالعمل های بهداشتی 
وزارت بهداشــت را به طور دقیق رعایت 
می کردند، امروز اوضاع کشــور به لحاظ 
شــیوع کرونا چنین بحرانی نمی شد که 
دائم تعطیلی اصناف مختلف تمدید شود، 
متاســفانه امروز برای بسیاری افراد زدن 
ماســک، رعایت شــیوه نامه ها و فاصله 
اجتماعی هنوز تعریف نشــده اســت، 
البته برخی اصناف نیز نسبت به رعایت 
دســتورالعمل های بهداشــتی کوتاهی 

کرده اند.

رئیس کمیسیون اقتصادی اتاق اصناف اصفهان بیان کرد؛  

اصناف در صف ورشکستگی
رئیس کمیسیون اقتصادی اتاق اصناف اصفهان گفت: امروز 
اصناف اصفهان یا ورشکسته شده اند یا در صف ورشکستگی 
قرار دارند، دولت باید در این شرایط بسته هایی برای حمایت از 

صنوف تعریف کند.

      متاسفانه به تصمیمات لحظه ای برای مهار این بیماری از سوی مدیران عادت کرده ایم
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با هدف صرفه جویی در مصرف آب و حفظ محیط زیست 
پیرامونی فولاد مبارکه انجام گرفت؛ 

بهره برداری از پروژه ایستگاه پمپاژ و خط 
انتقال پساب زرین شهر

به منظور صرفه جویی در مصرف آب و اســتفاده 
مجدد از پساب های شهری و همچنین پیشگیری 
از سرریز پســاب های شــهری که آلودگی های 
زیست محیطی و رودخانه زاینده رود را در پی داشت، پروژه احداث شبکه 
جمع آوری و انتقال پساب شهرستان زرین شهر پس از اتمام عملیات احداث 

و آماده سازی، مورد بهره برداری قرار گرفت.
علیرضا اســتکی، مدیر اجرای پروژه های انرژی و سیالات، ضمن اعلام 
این خبر تأکید کرد: با توجه به مشکلات خشکسالی و کم آبی رودخـانه 
زاینـده رود و همچنیـــن در راستـای تعهد به مسئولیت های اجتماعی 
شرکت فولاد مبارکه، انجام مطالعات مربوط به تعیین منابع پایدار آب و 
برطرف کردن مشکلات آب شرکت به لحاظ کمّی و کیفی در دستور کار 
ناحیه انرژی و سیالات و این واحد قرار گرفت. به همین منظور قراردادی 
میان فولاد مبارکه و شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان با موضوع خرید 
پساب های شهرستان های مبارکه و لنجان منعقد گردید و طبق آن،  در 
طی حدود سی سال حدود 500 میلیون مترمکعب پساب به فولاد مبارکه 
تحویل می  گردد. این اقدام علاوه بر تأمین بخشی از آب موردنیاز فولاد 
مبارکه، کمک شایانی به رفع آلودگی های محیط زیستی شهرهای اطراف 
خواهد کرد. وی ضمن اشاره به اینکه این پساب ها پس از جمع آوری، در 
چهار تصفیه خانه شهرهای زرین شــهر، مبارکه، صفائیه و ورنامخواست 
 )PU13( تصفیه اولیه شده و ســپس به تصفیه خانه آب فولاد مبارکه
انتقال داده می شوند، ادامه داد: انتقال پساب های شهرهای مبارکه، صفائیه 
و ورنامخواست از سال 9۷ شروع شد و در حال حاضر نیز احداث ایستگاه 
پمپاژ و خط انتقال پساب زرین شهر به پایان رسیده و انتقال پساب های 
این شهر به فولاد مبارکه نیز میسر شده است. وی اذعان کرد: جمع آوری، 
تصفیه و بازچرخانی پساب های شهری و استفاده از آن ها در چرخه صنعت، 
کمک شایانی به بهینه سازی محیط زیست و تأمین آب موردنیاز شرکت 
فولاد مبارکه و درنهایت کاهش برداشت آب خام از رودخانه خواهد کرد. 
همچنین وی در خصوص مشخصات فنی این پمپاژخانه گفت: این پروژه 
در مســاحتی حدود 1500 مترمربع و با هزینه ای بالغ بر 250 میلیارد 
ریال احداث گردیده است.  در ساخت این ایستگاه پمپاژ از حداکثر توان 
شرکت های داخلی به عنوان سازندگان تجهیزات از جمله پمپ، کابل، تابلو 

برق، جرثقیل و ... استفاده شده است.

فـــولاد

مشکلات و پیشنهادات

حرف دل مردم را از اخبار اصفهان بشنوید

 شما  می توانید مشکلات خود را
 با ما  ومسئولین درمیان بگذارید

  ۶44- سانحه در گذشــت  مدیر کل املاک شهرداری اصفهان در حین 
خدمت وانجام وظیفه بسیار جانکاه بود، این حادثه دلخراش را خدمت خانواده 

ایشان و همکارانشان در شهرداری اصفهان تسلیت عرض می کنیم.
  ۶45- امید واریم با افتتاح آزاد راه شرق اصفهان از میزان تلفات حوادث 

رانندگی و آلودگی های زیست محیطی در اصفهان کاسته بشه.
  ۶4۶- من به عنوان یه کاســب ترجیح می دم کرونا بگیرم تا این که بازار 
تعطیل بشه!  فشار صاحبخانه، صاحب مغازه، چک برگشتی، خرج خونه و... 

صددرصد از کرونا بدتره.
  ۶4۷- از اول آذر قراره به مدت دو هفته تعطیلی باشه، اگه پلیس جلوی 
مسافرت ها رو سفت وسخت نگیره از همین الان شاهد ترافیک مسافرت ها 

وبه دنبال آن شیوع بیشتر کرونا خواهیم بود
  ۶48- درسته که آب رودخانه زاینده رود قطعه ومردم به دلیل فشار های 
اقتصادی وکرونا حال خوبی ندارن ولی اگه یه گشتی تو اصفهان بزنید می بینید 

که اصفهان همچنان زیباترین شهر خداست. 

صدای شمـــــا
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مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان از آغاز 
اصلاح 300 کیلومتر شبکه آب روستایی استان 
در بازه زمانی ۱00 روزه در قالب طرحی با عنوان 

»۱00-300« که از آذر ماه تا اسفند ماه 99 عملیاتی می شود، خبر داد.

هاشم امینی با تشریح دستاوردهای یکپارچه ســازی آب و فاضلاب شهری و 
روستایی، هدف از اجرای طرح »100-300« را تامین آب آشامیدنی سالم و پایدار 
و افزایش کیفیت آن برشمرد و افزود: هزینه اجرای طرح مذکور بالغ بر 5۷ میلیارد 
تومان است و این طرح موجب تکمیل طرح های آبرسانی در 9۶ روستا مشتمل بر 

چند مجتمع آبرسانی روستایی می شود.
وی اظهار کرد: با اجرای این طرح علاوه علاوه بر 948 روســتای تحت پوشش 

آبرسانی شرکت، 18 روستای جدید نیز تحت پوشش قرار می گیرند.

مدیرعامل شرکت آبفا اســتان اصفهان با بیان اینکه در  این طرح 22 سامانه و 
تاسیسات آبرسانی، مشترک و تجمیع می شــود، تصریح کرد: افزایش کیفی 
ظرفیت آبرسانی به 1۷ روستا که پیش تر مشکل وجود نیترات در آب داشتند، از 

دیگر مزایای طرح مذکور است.
وی با اشاره به اینکه افزایش کمی ظرفیت آبرسانی به روستاها جزو اولویت های 
این شرکت به شــمار می رود، گفت: 13۶ روســتا از مزیت این طرح بهره مند 

می شوند و ۷0 روستا به منابع آب پایدار و سالم دسترسی پیدا می کنند.
 امینی، حذف آبرسانی سیار برای 20 روستا و کاهش آبرسانی سیار به 12 روستا را 
از دیگر نتایج طرح برشمرد و گفت: مقدار کاهش هدررفت آب پس از اجرای پروژه 

حدود 2 درصد و معادل یک میلیون متر مکعب در سال است.
وی تصریح کرد: پس از یکپارچه سازی شرکت های آبفا شهری و روستایی که با 
هدف کوچک سازی و چابک سازی انجام شد، زمینه استفاده مشترک از تجهیزات 
و تاسیسات به دست آمد که  به افزایش بهره وری و بهبود کیفیت خدمات به ویژه 

برای روستاها منجر می شود.
مدیر عامل شرکت آبفا استان اصفهان اضافه کرد: یکی دیگر از نتایج این یکپارچه 
ســازی، کاهش بار هزینه های جاری و انتقال سرمایه حفظ شده به بخش های 

عمرانی و هزینه کرد برای دیگر طرح ها است.
وی با بیان اینکه موضوع یکپارچه سازی شرکت های آبفا شهری و روستایی نیز 
به عنوان پروژه ای  مهم از بخش ســاز و کارهای پویش الف-ب ایران در دستور 
کار وزارت نیرو و شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور قرار گرفت، گفت: پس 
از انجام مطالعات اولیه و برگزاری جلسات کارشناسی در اواخر سال 1398، در 
راستای تحقق اجرای سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی و پس از تصویب 
شورای عالی اداری و هیات وزیران، یکپارچه سازی شرکت های مذکور آغاز شد و 
35 شرکت آب و فاضلاب شهری با 31 شرکت آب و فاضلاب روستایی در سراسر 

کشور دارای ساختار یکپارچه در بخش ارائه خدمات شهری و روستایی شدند.
مدیرعامل شــرکت آبفا اســتان اصفهان، افزایش بهره وری در ارائه خدمات به 

مشترکان را مهمترین مزیت طرح یکپارچه ســازی شرکت های آبفا شهری و 
روستایی دانست تصریح کرد: از مهم ترین مزایای یکپارچه سازی می توان به 
مدیریت واحد و یکسان توزیع منابع آب شــرب در یک منطقه، ارتقای سطح 
خدمات مناطق روستایی و کم کردن فاصله آن با مناطق شهری، ارتقای تاسیسات 
آبرسانی در مناطق روستایی، جلوگیری از تصمیم گیری های متفاوت درخصوص 
توزیع آب در یک منطقه، مدیریت بهینه و کارآمدتر توزیع آب شرب به واسطه 
تسلط و اشــراف کامل بر همه منابع آبی یک منطقه و در اختیار داشتن آمار و 

اطلاعات واحد اشاره کرد.
وی با اشــاره به اهمیت افزایش اقدامات الکترونیکی و غیرحضوری به ویژه در 
دوران کرونا، افزود: در راســتای تکریم روســتاییان و حفظ سلامت و حداقل 
ارتباط حضوری که افزایش رضایتمندی را نیز به دنبال دارد، بسیاری از اقدامات 
 به صــورت غیرحضوری و با کیفیت بالا همچون شــهرها برای روســتاها نیز

 انجام می پذیرد.

اخبار اصفهان
خـــبــــر

اخبار اصفهان
خـــبــــر

با هدف اصلاح شبکه های آب روستایی؛
BREAKING   NEWSطرح عمرانی »۱00-300« در استان اصفهان اجرا می شود
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جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
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اما واکســن هایی کــه در 
روزهــای گذشــته خبــر 
کارآمدبودن آنها اعلام شده 
اســت، به ایران می رســد؟ 
ســازمان جهانی بهداشت 
از مداخلاتش بــرای امکان 
دستیابی همه مردم جهان 
به واکسن کرونا به خصوص کشورهای فقیر 
و در حال توســعه خبر داده است و برخی 
از دولت ها به مردمانشان نوید پیش خرید 
کردن این واکســن را می دهند، از جمله 
ایران. هرچند که مقامات وزارت بهداشت 
می گویند برنامه گسترده سازمان جهانی 
بهداشــت برای توزیع برابر واکسن کرونا، 
نهایتا ۲۰ درصد مردم هر کشور را واکسینه 
می کند. هرچند کــه رئیس کمیته علمی 
ستاد کرونا به همشهری آنلاین این عدد را 
پایین تر می گوید: »این سازمان با تشکیل 
اتحادیه ای تلاش کرده اســت برای حدود 
۱۰ درصد افراد در معرض خطر هر کشور از 
طریق کشورهای تولیدکننده واکسن  تهیه 
کند بنابراین در همین حد احتمالا شرکت ها 
به ما واکســن می دهند آن هم اگر آمریکا 

مانع نشود!«
چند روز پیش سعید نمکی، وزیر بهداشت، 

از موفقیت در تولید واکســن ایرانی کرونا 
خبر داد و گفت: در حــال رقم زدن یکی از 
طلایی ترین ایام سرزمین در زمینه تامین 
نیازهای کشور در داخل هستیم و در عرصه 
تولید واکســن نیز خواهیــد دید با همت 
جوانان این کشور چه معرکه ای رقم می زنیم. 
مینو محرز هم از ورود واکســن ایرانی به 
چرخه نظام سلامت ایران در دو سه ماه آینده 
خبر داده اســت. هرچند که شب گذشته 
دکتر رضا ملک زاده، معاون تحقیقات وزیر 
بهداشت در استعفایی، دستیابی به واکسن 
کرونا در ایران را زیر سوال برد و البته به دلیل 

همین اظهارات وزیر بهداشت، استعفا داد.
اما واکسن های ایرانی اکنون در چه مرحله ای 
هستند؟ دکتر مصطفی قانعی، رئیس کمیته 
علمی ستاد ملی مقابله با کرونا، دراین باره 
به همشــهری آنلاین گفــت: هیچ یک از 
واکســن های ایران وارد فاز انسانی نشده و 
مجوز آزمایش انسانی برای آن ها صادر نشده 
است و احتمال دارد یکی از این واکسن ها 
اواخر آذر مجوز بگیرد. چندین شرکت در 
حال تهیه و تولید واکسن کرونا هستند و 
از این میان چهار شــرکت کارشان از بقیه 

جلوتر است. 
وی درباره مراحل فاز انسانی توضیح داد: فاز 
انسانی سه مرحله دارد. در فاز یک، واکسن 
روی ۱۰ نفر تست می شــود و فقط نشان 
می دهد این واکسن موجب عارضه جدی 
نمی شــود. فاز دو روی چند صد نفر تست 
می شود و فاز سه روی چندین هزار نفر تست 
می شود. بین هر مرحله فاصله ای وجود دارد 
یعنی از انجام اولین تزریق حداقل یک ماه 
زمان لازم است تا کارایی واکسن مشخص 
شود و اگر واکسنی فاز اول را با موفقیت پشت 
سر گذاشت، وارد مرحله بعد می شود که آن 

هم یک ماه زمان می برد تا نتایجش مشخص 
شود و بعد از آن فاز سوم شروع می شود. 

زمان احتمالی کارآزمایی بالینی 
قانعی درباره زمان اجرای فاز اول کارآزمایی 
بالینی واکســن گفت: احتمال دارد اواخر 
آذر مجوز کارآزمایی بالینــی فاز اول برای 
این واکسن ها صادر شــود و اگر همه این 
مراحل با موفقیت پشت سر گذاشته شود 
در اردیبهشت ۱۴۰۰ فاز سه انسانی شروع 
می شود. از آنجا که واکسن هایی که در ایران 
تولید می شود همان هایی است که در چین، 
هند، آمریکا و... نیز تولید می شود و متفاوت 
از آن ها نیست و عوارض احتمالی آن ها هم 
مشخص شده است این احتمال وجود دارد 
واکسن ایرانی اگر یک مرحله تست شود و 
عارضه ای نداشته باشد، تصمیم گرفته شود 
برخی از فازها حذف شــود و بدین ترتیب 
مراحل کار با سرعت بیشتری پیش رود و 

بتوانیم زودتر تزریق آن را شروع کنیم.
زمان احتمالی واکسیناسیون جمعی 

در ایران
رئیس کمیته علمی ستاد مقابله با کرونا در 
پاسخ به این سوال  که واکسن ایرانی کرونا چه 
زمان به تولید انبوه می رسد و می توان تزریق 
آن را شروع کرد، توضیح داد: اگر بتوانیم فاز 
سوم انسانی را در اردیبهشت ۱۴۰۰ در ایران 
شروع کنیم تا ۳ ماه درگیر این فاز خواهیم 
بود؛ بدین ترتیب احتمالا مهر سال ۱۴۰۰ 
بتوانیم واکسیناسیون جمعی را در کشور 

آغاز کنیم.
قانعی درباره شــرایط و چگونگی شرکت 
داوطلبــان در این طــرح تحقیقی گفت: 
هرکس که پروژه تحقیق انسانی را می نویسد 
از داوطلبان برای تســت دعوت می کند. 

کمیته اخلاق کشوری شیوه این کار را بسیار 
دقیق می نویسد. فرد باید رضایت آگاهانه 
بدهد و بداند که در کار تحقیقی وارد شده 
است. همه این افراد در مقابل هر حادثه ای 
بیمه می شوند که چنانچه عوارضی رخ داد 
تا آخر عمر بتوانند رایگان درمان شوند. هر 
طرحی تا مجوز اخلاق نگیرد اجازه تحقیق 
ندارند و بعد که اجازه تحقیق پیدا کردند باید 
تمام شرایط را رعایت کنند. این ها قوانین 
بین المللی اســت و فقط مخصوص ایران 
نیســت و همه این داده ها را ایران بعدا در 
تعاملات بین المللی بایــد ارائه کند یعنی 
اگر بخواهد واکسن تولیدشده را به کشور 
دیگری بفروشد باید تمام این مدارک را به 

آن شرکت ارائه دهد.
مشکلات موجود بر سر راه وارد کردن 

واکسن کرونا 

قانعی در مورد مشکلات موجود بر سر راه 
انتقال واکسن کرونا گفت: مثلا واکسنی که 
فایزر ادعا کرد ساخته است برای نگهداری به 
زنجیره سرد منفی ۷۰ درجه سانتی گراد نیاز 
دارد و این نشان می دهد برای واکسیناسیون 
کل کشور به تجهیزات خاصی برای انتقال 
نیاز داریم وگرنه نمی توانیم همه را واکسینه 
کنیم. برای نگهداری واکسن مدرنا به دمای 
منفی ۲۰ درجه ســانتی گراد نیاز اســت، 
بنابراین باید ببینیم واکسن های تولیدشده 
در دنیا چه شرایط و ویژگی هایی دارند، تهیه 
هر کدام با چه هزینه ای تمام می شود و به چه 
زیرساخت هایی نیاز دارند. به نظر می رسد 
در کشور ما، استفاده از واکسن کشته شده 
)شیوه سنتی تولید واکسن و نه واکسن های 
مدرن فایزر، مدرنا و آکســفورد( مقرون به 
صرفه ترین راه باشد و مدرن ترین آن که در 

ایران در دست تولید است مثل همان است 
که در آمریکا تولید می شود. 

وی گفت: ســازمان بهداشت جهانی برای 
واکسینه شدن همه مردم جهان اقداماتی را 
انجام داده و وارد عمل شده است. این سازمان 
با تشــکیل اتحادیه ای تلاش کرده است 
برای حدود ۱۰ درصد افراد در معرض خطر 
هر کشور از طریق کشورهای تولیدکننده 
واکســن  تهیه کند بنابراین در همین حد 
احتمالا شرکت ها به ما واکسن می دهند آن 
هم اگر آمریکا مانع نشود. قطعا این مقدار 
واکسن پاسخگوی جمعیت ۸۰ میلیونی 
ما نیســت خصوصا که برای هــر فرد به ۲ 
دوز واکسن نیاز اســت یعنی در واقع ۱۶۰ 
میلیون دوز واکســن نیاز داریم، لذا برای 
واکسیناســیون جمعی هیچ چاره ای جز 

تولید داخل نداریم.

واکسن های کرونا فقط برای ۱۰ درصد ایرانی هاست، البته اگر آمریکا اجازه دهد
۹ـ۱ در جهان همچنان پزشکان   با گذشت یک سال از شیوع بیماری کووید

و متخصصان تنها راه خاموش شدن این پاندمی را تولید واکسن می دانند. 

این در حالی است که در دو سه ماه اخیر کرونا دوباره در نیم کره شمالی 

اوج گرفته است و هرروز جان افراد بسیاری را می گیرد. هرچند اخبار 

خوشایندی از دستیابی به واکسن کرونا در برخی از کشورها به گوش 

می رسد و همه مردم جهان بی صبرانه منتظرند تلاش های محققان به ثمر 

بنشیند و هرچه زودتر زندگی به روال قبل برگردد.

اگر بتوانیم فاز 
سوم انسانی را در 
اردیبهشت ۱۴00 

در ایران شروع 
کنیم تا 3 ماه 

بعد از آن درگیر 
این فاز خواهیم 

بود؛ بدین ترتیب 
احتمالا مهر سال 

۱۴00 بتوانیم 
واکسیناسیون 

جمعی را در کشور 
آغاز کنیم.

همشهری آنلاین
گزارش

ISFAHAN
N E W S

استخدام سرپرست فروش با حقوق و 
مزایای عالی در شرکت سامان صنعت 

پویا در اصفهان
موبایل ۰9۱۳۳۳۲۴۶۶۰

استخدام رئیس فنی - مهندسی 
آقا )رشته مهندسی مکانیک( در 

اصفهان
ashkaviani@yahoo.com

استخدام کارشناس اداری آقا با حقوق 
توافقی و بیمه در اصفهان

humanresources229@gmail.com

استخدام ۱3 عنوان شغلی در شرکت 
ارد پارس اسپادانا در اصفهان
Employ.acct@gmail.com

استخدام بازاریاب تلفنی و حضوری 
در اصفهان

تلفن ۰۳۱۳۶۲۰۳۱۶5

یک اپیدمیولوژیست:

قرنطینه خانگی با »دورهمی« بی فایده است
یک اپیدمیولوژیست، با اشاره به آغاز دو هفته تعطیلی، گفت: اگر قرنطینه خانگی همراه 

با دورهمی ها باشد، این تعطیلی ها بی فایده خواهد بود.
 سید عباس متولیان، افزود: افرادی که با بیمار تماس دارند باید در اسرع وقت ردیابی، 

شناسایی و قرنطینه شوند و از آنان تست گرفته شود.
وی، ردیابی خانواده های مبتلایان به کرونا را ضروری دانست.

متولیان با اشاره به شناسایی روزانه مبتلایان به کرونا که ممکن است هر روز بیشتر هم 
شود، گفت: این تعداد افرادی که شناسایی می شوند، شبیه نقاط آتش گرفته هستند که 

ممکن است به سایر نقاط کشور سرایت کند.
وی افزود: هر فرد مبتلایی که شناســایی می شود باید قرنطینه شــود تا باعث بیماری 

اطرافیان و دیگران نگردد.

متولیان، شناســایی مبتلایان از طریق ردیابی تلفن همراه را میسر دانست و گفت: در 
کشور چین این نوع ردیابی اجرا شده است. اگر شناسایی و ردیابی در کشور ما نیز دقیق تر 

انجام شود آمار مبتلایان خیلی بیشتر از ۱۳ هزار نفر در روز است.
وی افزود: انتظار می رود تعطیلی کامل یا قرنطینه کامل بتواند آمار مبتلایان را کاهش 
دهد. تعریف »لاک دان« خیلی وسیع تر از آن چیزی است که قرار است از امروز )شنبه 

اول آذر( اجرا شود.
این اپیدمیولوژیست گفت: نباید قرنطینه خانگی باعث افزایش دورهمی ها شود. در غیر 

این صورت قرنطینه نتیجه مثبتی نخواهد داشت.
وی از مردم خواست هر چقدر که در توان دارند خودشان را محدود کنند تا گرفتار کرونا 

نشوند.
این اپیدمیولوژیست، افزود: متأسفانه مردم خطر و شدت درک بیماری کرونا را تقریباً به 

اندازه آنفلوانزا تخمین می زنند.
متولیان گفت: تا ۶ ماه آینده واکسن کرونا در اختیار ما قرار نخواهد گرفت و بهتر است 

که مردم همچنان به رعایت پروتکل های بهداشتی 
و محدودیت ها ادامه دهند.

وی در مقایســه بیمــاری بــا کرونــا، گفت: 
خطر ابتلای بــه کرونا و کشــندگی آن ۱۰ 
برابــر بیشــتر از آنفلوانزا اســت.متولیان, بر 
اســتفاده ماهیانه ویتامین D در تقویت بدن 

و محافظت در مقابــل بیمــاری کرونا تاکید 
کرد و گفت: بر اســاس تحقیقات انجام شــده 

 D به اثبات رســیده که مصرف مــداوم ویتامین
بــر کاهش اثــرات ابتــلاء به کرونــا و مــرگ و میر 

ناشــی آن تأثیر گذار اســت.وی، هموطنان را به اســتفاده 
 مرتب ویتامین D توصیه کــرد و افزود: در کشــور ما کمبود این نوع ویتامین شــایع

 است.

استخدام منشی خانم در یک 
مجموعه در اصفهان

موبایل ۰99۱۱۱۰59۱۰

استخدام کارمند فروش آقا با مزایا در 
پخش نادی در اصفهان
تلفن ۰۳۱۳۶5۴۰۴۸۴

استخدام رئیس فنی - مهندسی آقا 
)رشته مهندسی مکانیک( در اصفهان

ashkaviani@yahoo.com

عضو کمیته علمی ستاد مبارزه با کرونا 
با تاکید بر لزوم مراجعه افراد دارای علامت و همچنین بیماران کرونا مثبت به پزشک و مراکز 

۱۶ ساعته و ۲۴ ساعته وزارت بهداشت، گفت: اخیرا بیمارانی می بینیم که متاسفانه وقت شان در 
خانه تلف شده و در مراحل آخر بیماری مراجعه کرده اند.

به گزارش خبرداغ ، عضو کمیته علمی ســتاد مبارزه با کرونا با تاکید بر لزوم مراجعه افراد دارای 
علامت و همچنین بیماران کرونا مثبت به پزشک و مراکز ۱۶ ساعته و ۲۴ ساعته وزارت بهداشت، 
گفت: اخیرا بیمارانی می بینیم که متاسفانه وقت شان در خانه تلف شده و در مراحل آخر بیماری 

مراجعه کرده اند.
دکتر مینو محرزدرباره میزان روزهایی که یک فرد کرونا مثبت باید در قرنطیه بماند، گفت: از آنجایی 
که فعلا تست زیادی در دسترس مردم نیست و هزینه تست PCR هم برای مردم در بخش خصوصی 

بالاست، توصیه الزامی به انجام تست نمی کنیم. حال اگر فردی مثبت شده است یا علائم دارد، 
باید دو تا سه هفته در قرنطینه و ایزولاسیون باشد.
کرونایی ها چند روز باید در قرنطینه باشند؟

وی با بیان اینکه در عین حال افراد مبتلا به کرونا باید تا شش هفته در خانه و در مواجهه با دیگران 
حتما ماسک بزنند، افزود: زیرا ممکن است هنوز ویروس در بدن فرد وجود داشته باشد و بیماری 
را به دیگران منتقل کند. بنابراین ماندن در قرنطینه دو هفته بعد از شروع علائم در بیمار مبتلا به 
کرونا الزامی است و تا شش هفته باید حتی در خانه هم از ماسک استفاده کند. البته می تواند از 

اتاقش بعد از دو هفته خارج شود.
محرز با بیان اینکه عدم رعایت این موارد منجر به افزایش ابتلا به ویژه در خانواده ها می شود، ادامه 
داد: حال وقتی که خانواده ها در معرض ابتلا قرار گیرند، افراد مسن و افرادی که دارای بیماری های 
زمینه ای هستند، به کرونا مبتلا می شوند که این موارد بیشترین موارد بدحال را تشکیل می دهند 
که مرگ و میر هم دارند. در ایام عید مردم به دیدن افراد سن بالا نمی رفتند که همین موضوع منجر 

به کاهش مرگ و میر شد.
عضو کمیته علمی ســتاد مقابله با کرونا، گفت: ما بعد از 9 ماه یاد گرفته ایــم که بیمارانی را که 
وضعیت بهتری دارند، به صورت سرپایی درمان کنیم، اما به هر حال بیمار سرپایی هم باید تحت 
کنترل باشد. تمام مراکز ۱۶ ساعته و ۲۴ ســاعته وزارت بهداشت آموزش دیده اند که به بیماران 
دستورالعمل ایزولاسیون داده و در صورت لزوم داروهایی مانند کلروکین را برایشان تجویز کرده و 
وضعیت بیماری شان را ارزیابی می کنند. حال اگر وضعیت بیماری خطرناک بود، او را به بیمارستان 

می فرستند.
محرز با بیان اینکه برخی از بیماران در هفته اول ابتلا به کرونا شرایط خوبی دارند، اما از هفته دوم به 
بعد بیماری شان شدت می یابد، گفت: اخیرا بیمارانی دیده ام که متاسفانه وقت شان در خانه تلف شده 

است. از مردم خواهش می کنم بیماران شان را در خانه نگه ندارند. بیمار مبتلا به کرونا باید ارزیابی 
شود و مشخص شود که آیا بیماری اش در مرحله خفیف، متوسط، شدید یا خیلی شدید است. همه 
این موارد دستورالعمل های خاصی برای درمان دارد. در یک مرحله بیمار باید حتما بستری شود، 
اما در یکسری بیماران را هم می توان به صورت سرپایی درمان کرد. حال برخی به این مساله توجه 

نمی کنند و اخیرا در مواردی شاهدیم که وقت بیماران در خانه تلف می شود.
وی درباره زمان مراجعه بیمار مبتلا به کرونا، گفت: بیمار اگر مثبت شد، باید به پزشک مراجعه کند. 
در حال حاضر تمام مراکز ۱۶ ساعته و ۲۴ ساعته که متعلق به شبکه بهداشتی است، آموزش دیدند 
تا بیماران را ارزیابی کنند که یا به صورت سرپایی بیمار را درمان می کند و اگر نیاز به بستری داشته 
باشد، او را به بیمارستان می فرستند. در عین حال بیماران را به صورت تلفنی پیگیری می کنند. این 

سیستمی که داریم، عالی است، اما مردم نمی دانند که به کجا باید مراجعه کنند.
بازارهای غیرقانونی و جان هایی که از دست می روند

محرز با اشاره به بازارهای غیرقانونی تامین دارو، گفت: سیستمی که در آن برخی داروها به صورت 
قاچاق به فروش می روند، مشکل ایجاد می کند. در بیمارستان داروهای استاندارد و بر اساس سهیمه 
بندی ارائه می شود. حتی باید پوکه داروی ضدویروس را تحویل دهیم تا مبادا وارد بازار آزاد شود. 
زیرا قیمت آن در بیمارستان کم است، اما در بازار آزاد میلیون ها قیمت پیدا می کند. بنابراین سیستم 
ناصرخسرو و تامین دارو از چنین بازارهایی فاجعه است که باعث می شود وقت بیمار تلف شود و وقتی 
به بیمارستان می رسد در مراحل آخر بیماری است. در حالی که شاید اگر زودتر می آمد، می شد بیمار 
را نجات داد.وی تاکید کرد: درست است در خانه با پزشک و پرستار و اکیپ مجرب می توان کرونا 
را درمان کرد، اما در مواردی که این درمان ها تخصصی نباشد، بیمار دچار مشکل می شود. بنابراین 
توصیه ام این است که حتما به درمانگاه ها و مراکز تخصصی مراجعه کنند تا ارزیابی شوند و زمان 

را از دست ندهند.

دکتر محرز: برای مراجعه به پزشک وقت را تلف نکنید 

گزارش

استخدام کارشناس وردپرس آقا در 
یک شرکت معتبر در اصفهان

تلگرام ۰9۱9۳۷5۶۲9۲

استخدام راننده و بازاریاب با حقوق و 
مزایا در شرکت تافته اصفهان

تلفن ۰۳۱95۰۲۳۲۰۱

استخدام کارشناس حسابداری خانم در 
یک شرکت معتبر در اصفهان

واتساپ ۰9۱۳۶5۳۸۱۰۰

استخدام کارشناس دیجیتال 
مارکتینگ در شرکت ایرانیکارت

واتساپ ۰9۳۶۶۶۱۳۶5۱

استخدام ویزیتور مویرگی با مزایا در 
شرکت گلستان در اصفهان
موبایل ۰9۱۲۰۴9۷۳9۳

استخدام مسئول بازاریابی، لوله کش، 
کارشناس تضمین کیفیت، مهندس 

مکانیک
hr@goldaruco.com

استخدام مدیر منابع انسانی و 
کارشناس منابع انسانی در اصفهان

واتساپ ۰9۱۳۳۲۶۴۳۸۲

استخدام منشی خانم در شرکت فنی 
و مهندسی آسانسور آرین برج در 

اصفهان
واتساپ ۰99۸۱۰۶5۶۱۶

چگونه سیستم ایمنی بدنمان را در روزهای کرونا تقویت کنیم؟
یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی درخصوص نحوه تقویت سیستم ایمنی بدن در روزهای 

کرونایی توضیحاتی را ارائه کرد.
شهاب اولیایی رژیم شناس و متخصص تغذیه گفت: برای داشتن بدنی مقاوم در شرایط اپیدمی 
ویروس کرونا باید دو اقدام اساسی را انجام دهیم. اولین مورد مربوط به جلوگیری از ورود ویروس به 
بدن است که با رعایت بهداشت فردی و فاصله گذاری اجتماعی قابل کنترل است. اما قبل از ورود 
ویروس یا در صورت ورود به بدن، باید کار های لازم برای تقویت سیستم ایمنی بدن صورت بگیرد.

او افزود: اولین مورد در تقویت سیستم ایمنی، مربوط به تغذیه افراد است که بسیار حائز اهمیت 
محسوب می شود. در واقع رعایت تنوع، تعادل و تناسب در دریافت مواد مغذی به سلامت عمومی 
 D بدن از جمله تقویت سیستم ایمنی بدن کمک می کند. اما برخی از ویتامین ها مانند ویتامین
نقش موثرتری در این زمینه دارند. متاسفانه کمبود این ویتامین در بیشتر افراد دیده می شود. 
برای تامین ویتامین D می توان تخم مرغ، شیرغنی شده و روغن هایی که با ویتامین غنی شده 
باشند را مصرف کرد. همچنین نور آفتاب با تبدیل کلسترول های زیر پوست به ویتامین D یک 

منبع مهم برای تامین این ویتامین است.
اولیایی بیان کرد: توصیه می شــود در صورت کمبود ویتامین D بدن خود، با مراجعه و دستور 
پزشک از مکمل های تامین کننده این ویتامین استفاده کنید. از جمله مواد تغذیه ای تقویت 
کننده سیستم ایمنی زینک یا روی است که می توان با مصرف حبوبات، گوشت، مغز ها و تخمه 
کدو سیستم ایمنی را تقویت کرد. همچنین برای تامین آهن مورد نیاز بدن می توان از گوشت 

قرمز، گوشت طیور، خشکبار، ماهی و منابع حیوانی استفاده کرد.

او در ادامه افزود: اسید چرب امگا ۳ یک منبع مهم برای تقویت سیستم ایمنی محسوب می شود که 
با مصرف ماهی، گردو، روغن کلزا و دانه های کتان تامین می شود. همچنین ویتامین A در هویج، 

کلم، انبه و کره غنی شده یافت می شود که نباید از مصرف این مواد غافل شد.
  او بیان کرد: ویتامین B۶ را می توانید با مصرف گوشت سینه مرغ، حبوبات، گوشت بوقلمون، 

ماهی، جگر و موز تامین کنید.
این رژیم شناس و متخصص تغذیه مطرح کرد: باید به این نکته توجه داشته باشید که دریافت 
متعادل پروتئین به عنوان یک درشت مغذی برای تقویت سیستم ایمنی بسیار مهم است که در 

انواع و اقسام گوشت، سویا و حبوبات یافت می شود.
اولیایی گفت: ویتامین C در مرکبات، آناناس، کیوی، گوجه فرنگی، سبزیجات، پرتقال، پیاز، 
فلفل سبز و قرمز یافت می شود که این ویتامین برای تقویت سیستم ایمنی بدن ضروری است. 

همچنین می توانید روزانه یک قرص جوشان ویتامین C را برای این منظور مصرف کنید.
کدام مواد در تضعیف سیستم ایمنی بدن نقش دارند؟

او افزود: به یاد داشته باشید که دریافت مواد مغذی و جذب آن از منابع غذایی به مراتب بهتر از 
مصرف مکمل ها است؛ بنابراین توصیه می شود موضوع تغدیه خود با قاعده تعادل و تناسب در 
شبانه روز را جدی بگیرید. از همه مهم تر باید توجه داشت موادی مانند: غذا های فرآوری شده، 
فست فودها، غذا های کنسرو شده و قند و شکر می توانند در تضعیف سیستم ایمنی بدن موثر 

باشند.
اولیایی بیان کرد: به یاد داشته باشید خواب باکیفیت و کافی در شبانه روز بسیار حائز اهمیت است. 

همچنین پرهیز از استرس های حاد را در این شرایط جدی بگیرید.

این رژیم شناس مطرح کرد: ورزش ســبک هوازی و مستمر به مدت ۳۰ دقیقه حداقل ۳ تا 5 
روز در هفته برای تقویت سیستم ایمنی به شدت توصیه می شود. توجه داشته باشید حضور در 
باشگاه های ورزشی و اماکن پرتردد برای ورزش در این شرایط اپیدمی، تحت هیچ شرایطی توصیه 

نمی شود. حتی از ورزش کردن در زمان سرماخوردگی برای مدتی پرهیز کنید.
اولیایی در پایان تصریح کرد: در صورت بروز علائم سرماخوردگی یا کرونا از مصرف آبمیوه تازه، 
مایعات گرم، سبزیجات، آب مرغ و عصاره گوشت غافل نباشید و به مدت کافی در قرنطینه خانگی 

استراحت کنید.
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Iran resumes gas 
excavation from 
Phase 16 of South 
Pars Field
 The offshore platform 
of Phase 16 of southern 
Iranian South Pars Field has 
come back to production, 
according to an official with 
Pars Oil and Gas Field.
The platform stopped gas 
excavation a year ago due 
to damages to parts of its 
pipelines stretching 110 
kilometers on the seabed.
Alireza Ebadi said that the 
damaged pipelines have 
been repaired and the 

platform came back to 
production on Friday with 
a capacity of 500 million 
cubic feet.   
In an exclusive interview 
with IRNA on Oct 20, 
Managing-Director of 
the South Pars Field Hadi 
Hashemzadeh Farhang said 
that once Iran completes 
the new phase of South Pars 
Field, it will outpace Qatar 
in gas excavation from the 
shared field by 120 mcm/d.  
The official said that 
Iran finally won the 
“breathtaking marathon” 
over gas excavation in the 
shared field with Qatar.

Import, export 
through Iran’s 
Astara Port 
increase by 40%
The head of Ports 
and Maritimes 
O r g a n i z a t i o n 
of Astara, 
northwestern Iran, 
said on Saturday 
that the weight 
of exported and 
imported goods 
through Astara Port 
has increased by 40 
percent in the first 
eight months of 
the current Iranian 
year (March 20, 
2020-Nov21, 2020) 
compared to the 
same period of the 
previous year.
Kianoush Amiri 
told IRNA that in the 
eight months, 98,000 
tons of goods have 
been exported and 
37,000 tons have 
been imported. 
The figure shows 
that the port has 
had a good revenue 
for the country 
and that domestic 
production is active 
in Iran.Astara Port 
is 60 hectares and 
it is the first port of 
the private sector in 
Iran. it is the closest 
and the most cost-
effective way for 
trade and transport 
between Asia, 
Africa, and Europe. 
It has been designed 
for loading and 
unloading 2,500-ton 
freighters.Located 
by the Caspian Sea, 
Astara has sea, land, 
and railway borders 
points with the 
Azerbaijan Republic.
Even during the 
c o r o n a v i r u s 
outbreak, the port is 
considered one of the 
main points for Iran’s 
export and import.
An official of Gilan 
Province customs 
office Abolqasem 
Yousefinejad has 
said that 80 percent 
of the exports of 
the province are 
done through 
Astara customs.
Yousefinejad said 
that in the first 
seven months of 
the current Iranian 
year 451,000 tons of 
goods with the value 
of $282 million have 
been exported via 
Astara customs.
He added that the 
number is expected 
to reach 600,000 
tons by the end of 
the year (March 20, 
2021).
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The application 
to the U.S. 
Food and Drug 
Ad m i n i s t ra t i o n 
(FDA) comes just 
days after Pfizer 
and German 

partner BioNTech SE 
2 2 U A y . D E B N T X . O 
reported final trial results 
that showed the vaccine 
was 95% effective in 
preventing COVID-19 
with no major safety 
concerns.
Pfizer Chief Executive 
Officer Albert Bourla 
confirmed the application 
had been made in a video 
posted on the company’s 
website on Friday 
afternoon.
The FDA said on Friday it 
would hold a meeting of 
the advisory committee 
on Dec. 10 at which 
members would discuss 
the vaccine. The agency 
declined to predict how 
long its review would 
take, although both Pfizer 
and U.S. Health Secretary 
Alex Azar have said the 
FDA could authorize the 
vaccine in mid-December.
Pfizer’s shares closed 
up 1.4% and BioNTech 
shares ended 9.6% 
higher in New York, as the 
possibility of a vaccine 
soon raised hopes for the 
end of a pandemic that 
has claimed more than a 
quarter of a million lives in 

the United States and over 
1.3 million worldwide.
For an interactive graphic 
tracking the global spread 
of COVID-19, open here in 
an external browser.
The application also 
includes safety data on 
about 100 children 12-15 
years of age. The company 
said 45% of U.S. trial 
participants are 56-85 
years old.
If the data is solid, 
“we literally could be 
weeks away from the 
authorization of a 95% 
effective vaccine,” Azar 
said on CBS’s “This 
Morning.”
The companies expect 
the FDA to grant the 
EUA by mid-December 
and said they will begin 
shipping doses almost 
immediately. Pfizer has 
said it expects to have 50 
million vaccine doses 
ready this year, enough to 
protect 25 million people.
The final trial data showed 
the vaccine provided a 
similar level of protection 
across different 
ages and ethnicities 

- an encouraging 
result as the disease 
disproportionately hurts 
the elderly and minorities.

Of the 170 volunteers who 
contracted COVID-19 in 
Pfizer’s trial involving 
over 43,000 people, 
162 had received only 
a placebo, meaning the 
vaccine was 95% effective, 
far higher than originally 
expected. The U.S. FDA 
had set minimum bar for 
efficacy of 50%.
Pfizer said nearly 42% of 
global participants and 
30% of U.S. participants 
in the Phase 3 study have 
racially and ethnically 
diverse backgrounds.
“Filing in the U.S. 
represents a critical 
milestone in our journey 
to deliver a COVID-19 
vaccine to the world 
and we now have a more 
complete picture of both 
the efficacy and safety 
profile of our vaccine,” 
Bourla said in a statement.
Moderna Inc MRNA.O is 
expected to be the next 
company to seek a U.S. 

emergency use nod for 
a COVID-19 vaccine. An 
initial analysis of data 
from its late-stage trial 
showed the vaccine was 
94.5% effective. Final 
results and safety data are 
expected in the coming 
days or weeks.
Both the Pfizer/BioNTech 
and Moderna vaccines 
work using a new 
technology to trigger an 
immune response known 
as synthetic messenger 
RNA that can be produced 
at scale much more 
quickly than traditional 
vaccines.
Of dozens of drugmakers 
and research institutions 
racing to develop 
COVID-19 vaccines, the 
next late-stage data is 
expected to come from 
AstraZeneca Plc AZN.L, 
which is working with the 
University of Oxford, in 
November or December.
Johnson & Johnson JNJ.N 
said it expects to have 
data needed to seek U.S. 
authorization for its 
experimental vaccine by 
February.

US extends sanctions 
waiver Iraq to buy Iranian 
electricity
The US State Department gave a 45-day waiver 
extension to Iraq on November 20, allowing it 
to keep paying for electricity imports from Iran.
"The Secretary has renewed the sanctions waiver 
for Iraq to engage in financial transactions 
related to the import of electricity from Iran," 
a State Department spokesperson said on 
Saturday.
"The waiver ensures that Iraq is able to meet its 
short-term energy needs while it takes steps 
to reduce its dependence on Iranian energy 
imports."
The prior 60-day waiver extension was due to 
expire on Nov. 22.
The sanction waivers have been extended for 
Iraq since US sanctions on Iran’s energy exports 
snapped back in 2018.
Iraq and Iran share a 1,400-kilometer-long 
border. For their run-of-the-mill maintenance, 
Iraqis depend on Iranian companies for many 
things from food to machinery, electricity, natural 
gas, fruits and vegetables.

Iran-Europe Business 
Forum to boost Iran's 
non-oil exports
An Adviser to the Trade Promotion Organization 
of Iran said that the Iran-Europe Business Forum 
will be held in mid-December to increase Iran's 
non-oil exports.
Mirhadi Seyedi stated, "With the cooperation of 
the International Center (ITC) and the support of 
the European Union, the Iran-Europe Business 
Forum will be held on December 14 to 16 so as to 
increase Iran's non-oil exports through creating 
the necessary platform for trade, scientific and 
technological cooperation.
According to Seyedi, the three-day meeting will 
be focused on specialized meetings on topics 
related to economic and trade relations between 
Iran and Europe, as well as special meetings on 
national export strategy in the fields of industrial 
sectors (auto parts and petrochemicals), 
agricultural sectors (medicinal plants, fruits, and 
vegetables), tourism services and services (ICT).
Emphasizing the uniqueness of this event for 
Iranian and European businesses, Seyedi said, 
"This meeting will allow Iranian and European 
companies to exchange ideas, expertise as well 
as identifying and communicating with potential 
business partners.”
He also noted that Iran-Europe Business 
Forum will revive talks and build mutual trust 
between companies, therefore, it can lead to 
the restoration of Iran-Europe trade relations, 
strengthening economic ties between the two 
sides, while paving the way for broader trade and 
investment ties.
It is worth mentioning that Iran's foreign trade 
with Europe in the first seven months of the 
Iranian calendar year (March 20-October 21) 
amounted to 15.9 million tons worth over $8.8 
billion.
Among European countries, the main export 
destinations were Turkey with $1,489, 372,408 
billion, followed by Russia, Germany, and Italy.
During this period, Iran has exported goods to 37 
European countries, including Austria, Germany, 
Bosnia, and Herzegovina, Belgium, Switzerland, 
Denmark, France, Spain, the United Kingdom, 
Italy, the Netherlands, Sweden, Slovakia, and 
Norway.

Pfizer Inc PFE.N applied to U.S. health regulators on 
Friday for emergency use authorization (EUA) of its 
COVID19- vaccine, the first such application in a major 
step toward providing protection against the new 
coronavirus.

Pfizer files COVID19- vaccine application 
to U.S. FDA
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If the data is solid, 
“we literally 
could be weeks 
away from the 
authorization of 
a %95 effective 
vaccine,” Azar 
said on CBS’s 
“This Morning.”
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68-thousand-ton 
freighter carrying 
wheat docks in 
Iran’s Chabahar
 The head of Ports and 
Maritime Organization of 

Sistan and Baluchestan 
Province, southeastern 
Iran, said on Saturday that a 
cargo ship carrying 68,193 
tons of wheat from Russia has 
docked in Shahid Beheshti 
port of Chabahar and is now 
being unloaded.Behrouz 

Aqayee told IRNA that since 
the beginning of the current 
Iranian year (started March 
20, 2020) 11 cargo ships have 
been unloaded in Chabahar 
eight of which were carrying 
bulk wheat.Aqayee said that 
the fact shows a considerable 

increase in import of basic 
goods through Chabahar Port.
He referred to the modern 
equipment of the ocean port 
for unloading grains and 
added the unloading process 
of the ship started as soon as it  
harbored.



The nuclear deal 
that was signed 
by Iran and 5+1, 
which later on 
reduced to 4+1, 
was a source 
of worry for 

Iran’s regional enemies. 
After Trump’s victory in 
2016, they hoped that 
the deal would be totally 
destroyed.
Now that Trump has to 
leave the White House, 
their hopes and happiness 
have faded because 
Biden and his team have 
maintained return to the 
JCPOA.
Biden had already said 
that if reelected, he 
would return to the 
international agreements 
from which Trump had 
pulled out. But, regarding 
the nuclear deal, he had 
said that he would rejoin 
if Iran comply with its 
commitments.
However, Biden’s advisor 
Tony Blinken has said 
that Biden would seek 
a “stronger deal” with 
Iran. Observers believe 
they may try to negotiate 
about non-nuclear 
issues, including regional 
concerns.
Regarding the US 
returning to the deal, 
Iran’s Foreign Minister 
Mohammad-Javad Zarif 
said in a Twitter message, 
"If the US then seeks to 
re-join the JCPOA, we're 
ready to negotiate terms 
for it to regain its 'JCPOA 
Participant' status.”

He of course said that 
Iran will fulfill its JCPOA 
commitments if the US 
“meets its obligations as 
such under UNSCR 2231.”
Experts say unlike 
Trump’s time, under 
Biden, the chances of 
Iran and the US reaching 
an agreement is not far-
reaching, making certain 
Arab states and Israel 
panic calling on Biden to 
rethink the text of the deal.
The previous president 
of General Intelligence 
of Saudi Arabia and the 
Saudi ambassador in 
Washington, Turki 
al-Faisal, has urged 
Biden not to repeat the 
"mistakes of the past" 
with Iran, adding, “Any 
n o n - c o m p r e h e n s i v e 
agreement will not 
achieve lasting peace and 
security in our region.” 
This is while the Saudis 
have spared no efforts 
to isolate Iran during 
Trump’s four-year term in 
office. Last month, on the 
verge of UNSC removing 
Iran’s arms embargo that 
had been stipulated by the 
UNSCR 2231, the Persian 

Gulf Cooperation Council, 
led by Saudi Arabia, urged 
the UNSC to extend the 
embargo accusing Iran 
of interfering in the 
affairs of the neighboring 
countries.
Their attempts failed and 
now they are begging 
Biden not to take up the 
path former President 
Barack Obama did, which 
leads to revival of the 
JCPOA and commitments 
of both sides.
Israeli ambassador to 
the US Ron Dermer has 
said that it is a mistake for 
Biden to return to Iran’s 
nuclear deal, urging him 
to carry on the program 
to normalize Arab states’ 
relations with Israel.
The Zionist regime’s  
Minister of Regional 
Cooperation, Tzachi 
Hanegbi, has said, “Biden 
has said openly for a long 
time that he will go back 
to the nuclear agreement,” 
adding that it may “lead to 
a confrontation between 
Israel and Iran.”
He has made the remarks 
while they have tried 
their best to create a war 

between Iran and the US 
and make Washington 
handle its expenses. After 
the US withdrew from the 
deal, they awaited Iran’s 
withdrawal but were let 
down.
Iran has permitted the 
International Atomic 
Energy Agency inspectors 
to investigate its nuclear 
facilities. And now it is 
time for the Zionist regime 
to answer to the world 
demand why it has not yet 
join the Non-Proliferation 
Treaty (NPT) and why 
it doesn’t let the IAEA 
inspectors visit Israeli 
nuclear facilities despite 
having more than 200 
warheads.
A m b a s s a d o r 
and Permanent 
Representative of Iran 
to the UN Majid Takht 
Ravanchi maintained 
that Tehran is against 
setting any barriers for 
the peaceful nuclear 
programs, saying that 
Saudi Arabia and Israel 
should be transparent 
and allow the IAEA's 
inspectors to verify their 
activities.

Rocket lands in Iranian 
embassy's precinct in Kabul
The Embassy of the Islamic Republic of Iran in Kabul 
informed that a rocket landed in the precinct of the 
embassy on Saturday morning.
The embassy informed in a tweet that the incident did 
not leave any casualties and all the personnel is safe.
It added that several shrapnels have hit the main 
office of the embassy and in some parts, windows are 
broken and facilities are damaged. 
A series of loud explosions have shaken central Kabul, 
including several rockets that landed near the heavily 
fortified Green Zone where many embassies and 
international firms are based, officials said.
As the Guardian reported, there were no immediate 
reports of any casualties, but Saturday’s explosions 
occurred in densely populated parts of the Afghan 
capital.
Kabul police spokesman Ferdaws Faramarz 
confirmed “multiple rockets” had been fired, while 
photos on social media appeared to show damage to 
an external wall at a large medical complex.
The interior ministry said two small “sticky bomb” 
explosions had been reported earlier Saturday 
morning, including one that hit a police car, killing 
one policeman and wounding three others.No group 
immediately claimed responsibility for the blasts.
Iran, US need to present a 
realistic definition of JCPOA, 
ex-MP says
Former Iranian Member of Parliament Heshmatollah 
Falahatpisheh said on Saturday that if Iran and the 
US intend to revive a 2015 Iran nuclear deal (JCPOA), 
they need to present a realistic definition of the 
accord.
Falahatpisheh made the remarks in an exclusive 
interview with IRNA.
If Biden is deemed the same as Trump by Iranian 
officials, it will only serve the interests of the Zionists, 
some reactionary states of the region, and the neo-
conservatives in the US, he said.
The former Iranian lawmaker said that although 
the JCPOA was not an ideal agreement, it was an 
unprecedented deal for both Iran and the US.     
He noted that the US administration aimed to make 
Iran pull out of the deal, but as Iran refrained to do so, 
it was the US itself that unilaterally withdrew from 
the accord.
If Trump was not elected as US president four years 
ago, a large part of JCPOA was implemented now, he 
said.
Falahatpisheh said that 948 of 1248 sanctions against 
Iran were lifted after the JCPOA was signed during the 
Obama administration and the rest of the sanctions 
were also going to be removed, but with the election 
of Trump in 2016 everything changed.

Hebrew-Arab panic over US rejoining 
JCPOA

Victory of President-elect Joe Biden in the US elections 
and his campaign assertions to come back to the 
Joint Comprehensive Plan of Action (JCPOA) and 
other international conventions defected by his 
predecessor Donald Trump have made the Israeli 
occupying regime and certain Arab states panic.
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 No negotiations on defensive 
power; official
A military advisor to Leader of the Islamic Revolution Ayatollah 
Seyed Ali Khamenei warns that an act of military aggression by the 
US against Iran that could lead to an even limited conflict is likely to 
set off a full-scale war that would afflict other parts of the region too.
The remarks were made by Brigadier General Hossein Dehqan, 
defense minister during President Hassan Rouhani’s previous 
tenure and former commander of the Air Force of Iran’s Islamic 
Revolution Guards Corps (IRGC). He made the comments to the 
Associated Press on Wednesday that the news agency published 
a day later.

“A limited, tactical conflict can turn into a full-fledged war,” Dehqan 
said.He, however, not only clearly distanced Iran from any intention 
to trigger such a conflict, but also cautioned strongly about such 
confrontation’s repercussions for the region and, by extension, the 
world.“We don’t welcome a crisis. We don’t welcome war. We are 
not after starting a war,” he said.“Definitely, the United States, the 
region, and the world cannot stand such a comprehensive crisis,” the 
military expert noted.He, accordingly, warned against any American 
military escalation in President Donald Trump’s final weeks in office.
Dehqan, meanwhile, addressed the likelihood of fresh negotiations 
with the U.S. and the quality that such talks could partake of.
He reminded that the U.S.’ atrocities under Trump had made it 
extremely difficult for Iran to accept its return to the negotiation 
table. Among the rest, he referred to the U.S.’ assassination of Iran’s 

senior anti-terror commander 
Lieutenant General Qassem 
Soleimani on Trump’s direct 
order near Baghdad airport 
in January.
He called the IRGC’s 
retaliatory missile strikes 
against U.S. bases in Iraq that 
came almost immediately after 
the assassination a mere “initial 
slap,” and asserted that the Islamic 
Republic continued to seek the expulsion 
of all American forces from the region as revenge for the 
barbaric assassination.

Israeli 
ambassador 
to the US Ron 
Dermer has 
said that it is 
a mistake for 
Biden to return 
to Iran’s nuclear 
deal, urging 
him to carry on 
the program to 
normalize Arab 
states’ relations 
with Israel.
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Navy cmdr.:
'Shiraz' 
surveillance 
warship to joint 
Iran’s Navy next 
year
A domestically-
m a n u f a c t u r e d 
surveillance warship 
named “Shiraz” will 
joint Iran’s Navy fleet 
next year.
Commander of 
Iranian Navy Force 
Rear Admiral Hossein 
Khanzadi broke 
the news on Sat. and 
added, “This vessel has 
special features and 
would join to Iran’s 
Navy fleet next Iranian 
calendar year (to start 
March 21, 2021).”
While expounding on 
the latest situation 
of manufacturing 
“Shiraz” warship, 
Khanzadi said, 
“ P r e s e n t l y , 
c o n s t r u c t i o n 
operation of this 
surveillance warship 
is underway, so that 
construction of the 
structure of this new 
vessel, which enjoys 
specific features, has 
been completed.”
“Shiraz” Surveillance 
Warship has the 
necessary capabilities 
in the field of 
radar detection, 
telecommunications, 
sonar and 
management of 
various emissions 
in electromagnetic 
warfare, he said, 
adding, “Moreover, the 
Warship is equipped 
with other capabilities 
such as knowing 
frequency band, 
identifying various 
parameters of radar 
and radio waves as well 
as identifying enemy's 
telecommunication 
systems which 
is considered an 
important issue in the 
field of information 
warfare.”
Elsewhere in his 
remarks, Rear Admiral 
Khanzadi pointed 
to the preliminaries 
of constructing 
“Trimaran” Vessels and 
added, “Construction 
of this vessel, which 
weighs more than 
3,000 tons and 
has good offensive 
capabilities, is on the 
agenda of Iranian Navy 
so that its conceptual 
and detailed designs 
have also been 
carried out. The plan 
for the construction 
operation of this 
vessel will begin in the 
coming years.”
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Trump administration to add 
four more Chinese firms to 
Pentagon blacklist: sources
Washington is poised to designate four more Chinese companies 
as backed by the Chinese military, sources said, curbing their 
access to U.S. investors as the Trump administration seeks to 
cement its hawkish China legacy in its waning days.
The designations, which have not been previously reported, 
could be released by the Department of Defense as soon as 
Friday but may be unveiled next week, said one U.S. official and 
one person familiar with the matter who declined to be named.
The White House and the Chinese embassy in Washington did 
not immediately respond to requests for comment.
The additions would bring the number of Chinese companies 
affected to 35. They include giants like Hikvision 002415.SZ 
China Telecom Corp 0728.HK and China Mobile 0941.HK, which 
were added earlier this year.
The list of “Communist Chinese Military Companies” was 
mandated by a 1999 law requiring the Pentagon to compile a 
catalogue of companies “owned or controlled” by the People’s 
Liberation Army, but the defense department only complied 

this year.
The latest move would come just days after the White House 
published an executive order, first reported by Reuters, that 
sought to give teeth to the list by prohibiting U.S. investors from 
buying securities of the blacklisted companies from November 
2021.
The move “helps ensure no American is unwittingly subsidizing 
the (Chinese Communist Party)’s campaign to dominate the 
technologies of the future,” said Republican Congressman Mike 
Gallagher, who has introduced legislation to ban blacklisted 
Chinese companies from U.S. capital markets.
However, the executive order is unlikely to deal the firms a 
serious blow, experts said, due to its limited scope, uncertainty 
about the stance of the incoming Biden administration and 
already-scant holdings by U.S. funds.
Democratic President-elect Joe Biden, who takes office on Jan. 20, 
has not laid out a detailed China strategy but all indications are 
that he will continue a tough approach toward Beijing.
The growing defense department list will likely add to tensions 
between the world’s two largest economies, which have been 
at loggerheads over the coronavirus and China’s crackdown on 
Hong Kong.
The list is also part of a broader effort by Washington to target 

what 
it sees as Beijing’s efforts 

to enlist corporations to harness emerging civilian 
technologies for military purposes.
In September, the U.S. Commerce Department imposed 
restrictions on exports to China’s biggest chip maker SMIC after 
concluding there was an “unacceptable risk” that equipment 
supplied to it could be used for military purposes.
Congress and the administration have sought increasingly to 
curb the U.S. market access of Chinese companies that do not 
comply with rules faced by American rivals, even if that means 
antagonizing Wall Street.

News



Iran to hold 2021 presidential election observing 
health protocols
 Iranian Interior Minister announced here on Saturday that the June 2021 
presidential election will be held in coordination with the Health and 
Medical Education Ministry across Iran.
Speaking about preparations for the next presidential election in Iran, 
Abdolreza Rahmani-Fazli said that due coordination will be made with health 
ministry.Meanwhile, Iran will use experiences of other countries which have already held 
elections in the pandemic situation, Rahmani-Fazli added.Since its outbreak in December 
2019, the coronavirus pandemic has postponed many world events, meetings and sports 
contests as it has killed over 1,370,000 worldwide.Iranian presidential election is slated for 
June 18, 2021.

 An Iranian deputy defense 
minister called for the 
development of space-based 
radars inside the country.
In comments at a conference 
on radar and monitoring 
systems on Saturday, 
Brigadier General Qassem 
Taqizadeh said Iran will 
have to employ space-based 
radars sooner or later.
He called for the 
development of the space-
based radar technology 
in the country’s scientific 
centers and preparation of 
the ground for such technical 
know-how to prevent a 
“strategic” surprise.
Hailing Iran’s progress in 
radar technologies, the 
general said local experts 
have manufactured a broad 
range of phased array 
passive and active radars 
and have strengthened the 
country’s capabilities in the 
electromagnetic sphere.
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Iran Rejects NYT 
Report on Contact 
with Biden’s Team
Iran’s Foreign Ministry 
spokesman dismissed as ‘yellow 
journalism’ a report by the 
New York Times about efforts 
by the Iranian diplomats for the 
unconditional return of the US to 
the 2015 nuclear deal.
Some media are pursuing a 
common method, particularly 
under the current circumstances, 
to resort to yellow journalism, 
Saeed Khatibzadeh said on 
Friday.
His comments came after the 
New York Times reported on 

Tuesday that Biden had promised 
to move quickly to rejoin the 
nuclear deal, so long as Iran also 
comes back into compliance.
The paper claimed that Iran’s 
Deputy Foreign Minister 
for Political Affairs Abbas 
Araqchi had “tried to pass on 
to Mr. Biden’s advisers through 
intermediaries Tehran’s 
insistence that the United 
States return to the Iran deal 
unconditionally before any talks 
resume.”
The advisers have not confirmed 
receiving any messages from 
Iran, the Times said, and they 
will only deal with the issue after 
Biden’s inauguration.

Khatibzadeh said it was a “totally 
fake” report and that the paper 
would continue to circulate more 
fabricated news from now on.
He noted that Iran’s 
representative office in New York 
had denied any kind of “direct or 
indirect contact” between Iranian 
and American diplomats, Press 
TV reported.
In a tweet on Wednesday, Iran’s 
Foreign Minister Mohammad 
Javad Zarif said the US still has 
the opportunity to honor the UN 
Security Council Resolution 2231 
and pave the way for its return 
to the 2015 nuclear deal, from 
which the outgoing US president 
withdrew in 2018.

In experiments on mice, a team at Scripps 
Research induced broadly neutralizing 
antibodies, or bnAbs, capable of 
preventing HIV infection.
They managed this by reprogramming 
genes within the immune system's B cells 
using the CRISPR technique to produce 
HIV antibodies of the kind found in rare 
HIV patients.
This new study shows that the 
reengineered B cells can not only multiply 
in response to vaccination but mature 
into both memory and plasma cells, 
combining to produce an effective and 
long-lasting defense against infection.
“This is the first time it has been shown 
that modified B cells can create a durable 
engineered antibody response in a 
relevant animal model,” says principal 

investigator James Voss, Ph.D., of Scripps 
Research.
Hopes are high among the researchers 
that one day this novel vaccine approach 
could not only prevent new HIV 
infections, but also cure existing HIV/
AIDS cases, of which there were at least 
38 million as of 2019.
To begin the process in humans would 
only require a blood sample, but the 
approach requires customized genes 
based on a patient's own immune cells, 
which complicates matters and requires 
more time, resources, and expertise, 
which are difficult to scale.
The team is now working to improve 
and simplify the process, with a view 
to reducing cost while increasing 
accessibility once it gains the necessary 
regulatory approval in future.
“People think of cell therapies as being 
very expensive,” Voss says. “We're doing 
a lot of work towards trying to make the 
technology affordable as a preventative 
HIV vaccine or functional cure that would 
replace daily antiviral therapy.”

AstraZeneca started late-stage trials on 
Saturday of an experimental long-acting 
monoclonal antibody combination drug 
it hopes could be used as a so-called 
prophylactic to prevent COVID-19 
infection in at-risk people for up to 12 
months.
The Phase III international clinical 
trial will recruit a total of 5,000 people 
across countries in Europe and the 
United States to assess the safety and 
effectiveness of the antibody cocktail, 
known as AZD7442.
The prophylactic treatment differs 
from a vaccine in that it introduces 
antibodies, rather than prompting 
the body's immune system to make 
them. It may prove useful in people 
whose immune systems are weaker or 
compromised, and who don't respond 
to vaccination. Separately, AstraZeneca 
is developing a COVID-19 vaccine in 
conjunction with researchers at Oxford 
University.
In Britain, where the trials of the 
monoclonal antibody combination 
kicked off on Saturday, 1,000 
participants will be recruited at nine 
sites, researchers leading the UK arm 
said, Reuters reported.
"What we are investigating in this study 
is whether we can provide protection by 
giving antibodies that have been shown 
to neutralize the virus, by injection into 
the muscle," said Andrew Ustianowski, 
a professor and chief investigator on the 
UK study.
"The hope is that this will then provide 
good protection for many months 
against infection."

Monoclonal antibodies mimic natural 
antibodies that the body generates 
to fight off infection. They can be 
synthesized in the laboratory and are 
already used to treat some types of 
cancer.
AstraZeneca said its COVID-19 cocktail 
- which combines two monoclonal 
antibodies - has the potential both to 
treat and prevent disease progression 
in patients already infected with the 
SARS-CoV-2 virus, and to be given as 
a preventative medication prior to 
people such as healthcare workers 
being exposed to the virus.
"These have been engineered 
specifically to have what we call a 
long half-life, (so) we think they will 
confer protection for (at least) six, but 
more likely closer to 12 months," Mene 
Pangalos, AstraZeneca's executive vice 
president of biopharmaceuticals R&D, 
told reporters at a briefing.
He said this made the cocktail, "in effect, 
almost like a passive vaccination."
Alongside the 5,000-participant 
trial assessing the drug's potential 
as a preventative, AstraZeneca also 
plans to evaluate AZD7442 as a post-
exposure preventative and pre-emptive 
treatment in roughly 1,100 participants 
in trials in Europe and the United States.
The US government last month awarded 
$486 million to AstraZeneca to develop 
and secure supplies of up to 100,000 
doses of the COVID-19 cocktail.
The UK government also has an in-
principle agreement with AstraZeneca 
which it says secures access to a million 
doses of AZD7442 if it is successful in 
Phase III trials.
Under a plan to set up a global 
production network, Astra in October 
enlisted contract manufacturer Lonza 
to produce the drug in Portsmouth, New 
Hampshire, starting in the first half of 
2021.

Scientists Reengineer Immune Cells in Step 
towards Possible Cure for HIV

AstraZeneca Starts New COVID19- Prevention 
Trials of Antibody Cocktail
US President Donald Trump and his Chinese counterpart Xi 
Jinping will attend a virtual summit of Asia Pacific leaders on 
Friday to discuss the coronavirus and global economic recovery, 
with lingering trade differences likely to cloud the meeting.

Scientists generated new hope for a cure after they created a 
durable and long-lasting defense against HIV infection, using 
genetically engineered immune cells from a patient's body.

"These have 
been engineered 
specifically to 
have what we call 
a long half-life, 
(so) we think 
they will confer 
protection for 
(at least) six, 
but more likely 
closer to 12 
months," 

This new study 
shows that the 
reengineered 
B cells can not 
only multiply 
in response to 
vaccination 
but mature 
into both 
memory and 
plasma cells, 
combining to 
produce an 
effective and 
long-lasting 
defense against 
infection.



آماده دریافت لیست خبرنگاران برای واگذاری مسکن ملی هستیم
معاون وزیر راه و شهرسازی گفت: پیش نویس تفاهم نامه ساخت مسکن برای خبرنگاران به امضا رسیده و آماده 

دریافت تعداد افراد تحت پوشش هر استان و شهر از سوی وزارت ارشاد هستیم.
محمود محمودزاده اظهار کرد: پیش نویس تفاهم نامه ساخت مسکن برای خبرنگاران در قالب طرح اقدام ملی 
را برای وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی فرستادیم و نظراتشان را هم اعلام کردند. ما آماده ایم تا وزارت ارشاد تعداد 

تحت پوشش در هر استان و شهر را اعلام کند و ما در حد بضاعتی که در تأمین زمین داریم مساعدت لازم را انجام 
می دهیم.

وی همچنین در پاسخ به این سوال که آیا سقف تسهیلات ۱۶۰ میلیون تومانی مسکن یکم افزایش می یابد، گفت: فعلًا 
تصمیم جدیدی در حوزه وزارت راه و شهرسازی اتخاذ نشده و اگر در حوزه بانکی تصمیمی بگیرند ما اطلاعی از آن نداریم.

بهمن ســال ۱۳۹۸ از طرف وزارت راه و شهرسازی پیش نویســی به منظور ساخت مسکن برای اصحاب رســانه و فرهنگ به وزارت 
ارشاد فرستاده شــد که هنوز تفاهم نامه وارد مرحله اجرا نشده است. روز دوشنبه ۲۰ مرداد ماه محمد اســلامی، وزیر راه و شهرسازی با بیان 
 اینکه ساخت مسکن خبرنگاران حتمی است، گفت: این امر منوط بر این است که وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در این زمینه همکاری لازم

 را داشته باشد.

 ادامه ارائه خدمات ضروری آب و برق در محدودیت های کرونایی
مدیر کل روابط عمومی وزارت نیرو گفت: در دو هفته پیش رو ارائه خدمات آب و برق به مشترکان تعطیل نخواهد 

شد اما وزارت نیرو برنامه هایی را برای مقابله با کرونا در نظر گرفته است.
صدیقه ببران با اشاره به محدودیت های وزارت نیرو برای مقابله با کرونا، اظهار کرد: آنچه که در مصوبه ستاد 
ملی مقابله با کرونا برای این دو هفته لحاظ شده است، در وزارت نیرو به طور کامل اجرایی خواهد شد و حضور 

نیروها به طور یک سوم خواهد بود.
وی تصریح کرد: خدمات مستمری که باید به مردم ارائه شود مانند آب، برق، اپراتورها، دیسپاچینگ و واحدهای 

مدیریت بحران به طور صد درصدی خواهد بود و ارائه خدمات متوقف نخواهد شد.
مدیرکل روابط عمومی وزارت نیرو با بیان اینکه کارکنان برای انجام فعالیت ها در منزل اختیار و دسترسی کامل را دارند، تصریح 

کرد: در ارائه خدمات هیچ خللی وارد نخواهد شد و برنامه ریزی های لازم برای این مساله در نظر گرفته شده است.
ببران با اشاره به تکلیف برنامه های وزارت نیرو طی دو هفته آتی همچون پویش هر هفته_الف_ب-ایران، گفت: پویش ادامه دارد و این هفته یک 
کمسیون مشترک با قطر در اصفهان خواهیم داشت و بعد از آن اگر محدودیت ها ادامه داشته باشد پویش را به صورت ویدئو کنفرانس برگزار خواهیم 

کرد.

اخبار اصفهان
گـــزارش
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اصفهان تنها زادگاه 
و محل زندگی 

شهروندان نیست 
بلکه در طول تاریخ، 
این شهر الهام بخش 

زندگی بسیاری از 
مردم و شهرنشینان 

بوده و از دل این 
شهر مکاتب هنری، 
فکری، فلسفی و ... 

سرچشمه گرفته که 
به نام مکتب اصفهان 

شناخته می شود

اقتصاد ایران
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تعطیلی بازار خودرو تنها به 
دلیل محدودیت های کرونایی

بازار خودرو
 در خواب

طبــق تاکیــد رئیــس اتحادیــه 
نمایشگاه داران و فروشندگان خودرو 
تهران، بازار خودرو در حقیقت آرام و 
بدون مشتری است و قیمت خودروها 
در بازار با یک شیب نزولی در مسیر 
کاهش قرار گرفته اســت که به روند 
کاهشی نرخ ارز طی هفته های گذشته 
بازگشته و بازار خودرو نیز که بازاری 
سرمایه ای است، از آن تبعیت کرده 
و روندی نزولی به خود گرفته است. 
پیش بینی ها نیز براین اســاس است 

که کاهش قیمت ها بیشتر نیز شود.
سعید موتمنی ضمن اشاره به اینکه 
بازار خودرو همچنان مســیر نزولی 
قیمــت خودروها را در پیــش دارد، 
اظهار کرد: این روزها قیمت ها در بازار 
داخلی و به تبع کاهش نرخ ارز روند 
نزولــی دارد و از آن جهت بر قیمت 
خودرو نیز بسیار تاثیرگذار عمل کرده 
است. میان قیمت خودرو و نرخ ارز، 
ارتباط نزدیکی برقرار است. زمانیکه 
نرخ ارز کاهش یافت، از این ســمت 
نیز، قیمت خودرو کاهش را آغاز کرد؛ 
به گونه ای که طی هفته های اخیر در 
قیمت خودروها اعم از داخلی، خارجی 
و مونتاژی ها بین ۲۰ تــا ۲۷ درصد 
کاهش قیمت داشته ایم. پیش بینی 
ما این است که در هفته های آتی این 

کاهش قیمت بیشتر نیز شود.  
رئیــس اتحادیه نمایشــگاه داران و 
فروشندگان خودرو تهران، ادامه داد: 
از سوی دیگر افرادی که در ماه های 
گذشته، ســرمایه خود را به سمت 
بازار خودرو هدایــت کرده بودند، در 
حال حاضر اکثرا فروشنده هستند اما 
در بازار مشتری و خریداری نیست. 
فروشــنده زیاد و خریدار کمتر شده 
است.  وی در پاسخ به این سوال که آیا 
دارندگان خودرو، به سبب جلوگیری 
از ضرر بیشتر تمایل به فروش هرچه 
سریعتر خودروی خود دارند؟ تصریح 
کرد: در هر صورت، معاملات خودرو 
نیز همچون سایر معاملات، از تناسب 
خرید کالا و عرضه در بــازار پیروی 
می کند. فروشــنده نیز با هر قیمتی 
که خودرو را تهیه می کند، متناسب 
با آن در بازار عرضه می کند. قیمت ها 
ســیر نزولی داشته باشــد، ارزان تر 
تهیه کرده و ارزان هم می فروشــد؛ 
بالعکس چنانچه قیمت ها صعودی 
باشد، بالا خریداری و با قیمت بالا هم 
می فروشد؛ لذا بحث ضرر فروشنده 
چندان مطرح نیست. اما در ماه های 
گذشــته که قیمت ها سیر صعودی 
داشت، همین همکاران ما و صاحبان 
خودرو که خودرو را از کارخانه تحویل 
گرفته و در بازار آزاد عرضه می کنند، از 
فروش خودروی خود به امید افزایش 

بیشتر قیمت ها، امتناع می کردند.

ایسنا
خـــبـــر
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اداره  گــزارش  بــه 
ارتباطــات رســانه ای 
شــهرداری اصفهــان، 
قدرت اله نــوروزی در 
برنامه رادیویی »ســلام 
اصفهان« ضمن تبریک 
اول آذر روز نکوداشــت 
اصفهــان، اظهار کــرد: اصفهان تنها 
زادگاه و محــل زندگی شــهروندان 
نیســت بلکه در طول تاریخ، این شهر 

الهام بخش زندگی بســیاری از مردم 
و شهرنشــینان بوده و از دل این شهر 
مکاتــب هنری، فکری، فلســفی و ... 
سرچشــمه گرفته که به نــام مکتب 

اصفهان شناخته می شود. 
وی با بیان اینکه اصفهان شهری است 
که دوســتش داریــم و همگی برای 
توســعه و ارتقای این شهر تلاش می 
کنیم، تصریح کرد: با توجه به شرایط 
کرونا و لزوم رعایت دستورالعمل های 
بهداشــتی تعریفی برای برنامه های 
عرصه محور روز نکوداشــت اصفهان 
صورت نگرفته اما برنامه های هنری، 
فراخوان های دریافت آثار و رونمایی 
از ۱5۰ محصول فرهنگی، اجتماعی، 
شهروندی و گردشگری توسط سازمان 

فرهنگی اجتماعی و ورزشی شهرداری 
اصفهان در دســتور کار برگزاری به 
مناســبت این روز اســت که از این 
محصولات در مــوزه هنرهای معاصر 

نیز رونمایی شد.
شــهردار اصفهان با آرزوی سلامتی، 
شــادابی و امید روزهای خوب برای 
شهروندان افزود: این روزهای سخت 
نیازمند همدلی و همراهی همه مردم 
است، این هفته با آغاز محدودیت های 
مختلف همراه است و امیدوارم همه با 
هم در کنار یکدیگر شرایطی را فراهم 
کنیم که میزان شــیوع کرونا کاهش 
یافته و کادر درمان و مدافعین سلامت 
در شــرایط بهتری برای کنترل این 

بیماری قرار بگیرند.

شهردار اصفهان مطرح کرد: 

 آرزوی سلامتی، شادابی و امید برای شهروندان در روز اصفهان
شــهردار اصفهان گفت: به مناســبت روز نکوداشت 
اصفهان برنامه های هنری، فراخوان های دریافت آثار و 
رونمایی از 150 محصول فرهنگی، اجتماعی، شهروندی 

و گردشگری در دستور کار است.  

بازار فناوری

شرط ارزان شدن موبایل چیست؟
به گفته دبیر انجمن وارد کنندگان موبایل، تبلت و لوازم جانبی، شرط اینکه در آینده موبایل ارزان 
شود این است که هم زمان با روند کاهش قیمت دلار، تخصیص ارز از سوی بانک مرکزی افزایش یابد، 
فرآیند ثبت سفارش هم تسریع و محدودیت سقف و سابقه شرکت های واردکننده هم برداشته شود.

امیر اسحاقی با اشاره به وضعیت فعلی بازار موبایل، اظهار کرد: با توجه به اینکه تقاضای فصلی کاهش پیدا کرده، 
بازار دچار رکود یا تعادل نسبی شده و از نظر قیمتی هم وضعیت تقریبا متناسب است. ما در بازار موبایل شاهد 
آرامشیم اما در بازار تبلت با توجه به اینکه هنوز تقاضا ادامه دارد و عموم بیش از ۸۰ درصد از تبلت مورد نیاز کشور 
به صورت غیررسمی و از طریق قاچاق وارد می شود و طرح رجیستری هم برایش اجباری نیست، وضعیت هنوز 

به ثبات و آرامش نرسیده است.
وی با بیان اینکه نوسان قیمت دلار و نرخ ارز در قیمت بسیاری از کالاها، خصوصا کالاهای حوزه تکنولوژی که 
سریع به فروش می رسند، بسیار مولفه حساسی است، افزود: این نوسانات قاعدتا در چرخه ای بین دو هفته تا یک 
ماه بعد از تغییرات ارز، در سطح کلان عمده فروشی و بازار روز که کالاها به روز جابه جا شود، اثر می گذارد. اما در 
حوزه بازرگانی با توجه به اینکه فرآیند ثبت سفارش، تخصیص و تامین ارز و واردات یک فرآیند حداقل ۶۰ روزه 
و حداکثر ۱۰۰ روزه شده، قطعا تخصیص ارز کالایی که الان در بازار وجود دارد، در ماه های گذشته صورت گفته 

و خریدش با نرخ های قبلی است.
دبیر انجمن وارد کنندگان موبایل، تبلت و لوازم جانبی ادامه داد: از آنجایی که در حوزه موبایل، قیمت تمام شده 
بر اساس نرخ ارز نیمایی حاصل از صادرات محاسبه می شود که صادرکنندگان در سامانه نیما عرضه می کنند، ما 
شاهد نوسان آن چنانی در قیمت های این سامانه نبوده ایم. قاعدتا اثر ثباتی که در بازار ارز اتفاق افتاده و کاهشی 

که شاهد بودیم، باید در بازار یک ماه تا یک ماه نیم آینده خود را نشان دهد.
اسحاقی در ادامه با بیان اینکه پیش بینی می شــود با افزایش تقاضا، بازار به تعادل برسد،  گفت: شرط اینکه در 
آینده شامل ارزانی موبایل باشیم، این است که هم زمان با روند کاهش دلار، تخصیص ارز از سوی بانک مرکزی 
افزایش پیدا کند، فرآیند ثبت سفارش هم تسریع و مشکل و محدودیت سقف و سابقه شرکت های واردکننده هم 
برداشته شود، یعنی دولت و مشخصا بانک مرکزی و وزارت صمت، از حالا میزان ارز مورد نیاز برای سه ماه آینده 

را تخصیص دهند و این فرآیند را تسریع کنند.

شهردار کیوتو و رئیس اتحادیه شهرهای تاریخی و شهردار 
هیروشیما و رئیس سازمان جهانی شــهرداران صلح در 
نامه هایی جداگانه به شــهردار اصفهان، روز نکوداشــت 
اصفهان را به شهروندان و مدیران شهری اصفهان تبریک 
گفتند. به گزارش اداره ارتباطات رســانه ای شهرداری 
اصفهان، کادوکاوا دایساکو، شهردار کیوتو و رئیس اتحادیه 
شــهرهای تاریخی در نامه خود به شــهردار اصفهان به 
مناسبت روز اصفهان اظهار کرد: از جانب اتحادیه شهرهای 
تاریخی جهان، تبریک های صمیمانه خود به مناسبت روز 
نکوداشت اصفهان که در ۲۱ نوامبر جشن گرفته می شود 

را به شما ابلاغ می کنم.
وی ادامه داد: گرچه جهان همچنان با شرایط دشوار دست 
و پنجه نرم می کند، اما هریک از شهرهای عضو این اتحادیه 
به شیوه  های مختلف درصدد فائق آمدن بر آن هستند و 
اصفهان به عنوان یکی از این شهرها در این مدت توانسته  
است رویدادهای مختلف خود را به صورت آنلاین برگزار 

کند تا فرآیند تعاملاتش متوقف نشود.
همچنین ماتسوی کازومی، شهردار هیروشیما و رئیس 
سازمان جهانی شهرداران صلح در نامه به شهردار اصفهان 
اظهار کرد: مایه خرسندی و مسرت است که به مناسبت 

روز نکوداشت اصفهان، این پیام را برای شهروندان این شهر 
ارسال می کنم.  وی ضمن تبریک صمیمانه به مناسبت 
این روز، گفت: قدردان شــما و حمایت های همیشگی 
تان از »سازمان جهانی شهرداران صلح« که بنده افتخار 
ریاست بر آن را برعهده دارم، هستم.  رئیس سازمان جهانی 
شهرداران صلح افزود: این سازمان با قریب به هشت هزار 
شهر عضو از ۱۶5 منطقه و کشور جهان در تلاش است تا 

مسیری را به سوی اهداف خود خلق کند. 
وی با اشاره به اهداف این ســازمان، تصریح کرد: تحقق 
جهان عاری از سلاح هســته ای و تحقق شهرهای امن و 

پایدار از مهمترین اهداف ماســت و اصفهان که از سال 
۲۰۰5 تاکنون به عضویت ایــن مجموعه جهانی درآمده 
اســت، همواره حامی، همراه و همکار فعالیت های ما در 

راستای دستیابی به صلح جهانی بوده است. 
ماتسوی کازومی افزود: در ششمین روز از آگوست ۱۹45 
تنها یک بمب اتمی، هیروشیما را نابود و غیرنظامیان بی 
شماری را قربانی کرد. برهمین اساس، هیروشیما که این 
تجربه تلخ را پشت سر گذاشته است، همواره در پی تحقق 
جهان عاری از سلاح هسته ای است زیرا ما معتقدیم »هیچ 
کس دیگر نباید شبیه به ما چنین رنجی را متحمل شود«. 

تبریک مکتوب مدیران دو سازمان جهانی به مناسبت روز اصفهان +
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

آشنایی بیشتر با اهداف کارآفرینی در مرکز فناوری سامسونگ امیرکبیر
مرکز فناوری سامسونگ امیرکبیر، با هدف حمایت از راهکارآفرینی و اشتغال زایی برای ساخت جامعه ای 
بهتر، مدتی است در قالب یک شتاب دهنده، به رشد استارت آپ های زیادی در زمینه های گوناگون کمک 
کرده است. مرکز فناوری سامسونگ - امیرکبیر )Samsung AUT Tech( مدت ها است با هدف 
حمایت از راهکارآفرینی و کارآفرینی، استارت آپ و ایده ها در زمینه های سلامت، آموزش، محیط زیست 

و انرژی را جذب و از آن ها حمایت می کند. در راستای این حمایت، اشتغال زایی برای افراد مختلف یکی از 
اهداف آن ها است که هم گام با پیشرفت استارت آپ ها اتفاق می افتد. Samsung AUT به منظور پرورش 

ایده ها و تمرکز بیشتر ایده ها و تمرکز بیشتر بر تحقیق و توسعه پروژه های تعریف شده، تیم های پذیرش شده را در 
فضای کارگروهی مشترک استقرار می دهد و بدین ترتیب یکی از مشکلات اصلی در ابتدای راه اندازی کسب وکار این تیم ها تا 

حدی مرتفع می شود. همچنین با مشاوره ی فنی و تخصصی کارشناسان و مربیان، فرایند ایده تا محصول در مدت کمتری طی خواهد شد.
بنابر گفته مدیر برنامه و ارتباطات این مجموعه، مرکز فناوری سامسونگ - امیرکبیر در مدت فعالیتش، موفق به جذب ۲۰۰ نفر بنیان گذار و هم 
بنیان گذار شده است که اشتغال زایی مستقیم برای ۵۰۰۰ نفر، اشتغال زایی غیر مستقیم برای ۶۵۰۰ نفر و فراهم کردن فرصت آموزشی برای 

۱۵۰ کارآموز توسط استارت آپ های این مرکز، از دستاوردهای آن ها به شمار می آید.

فرسودگی شغلی در زمانی که 
کارمندان دارای استرس شغلی، 

نارضایتی شغلی، احساس بی عدالتی 
و احساس عدم درک متقابل هستند، 

بیشتر دیده می شود. درواقع 
فرسودگی شغلی نوعی خستگی 

جسمی، هیجانی و روانی است که در 
اثر فشار کار طولانی مدت و سخت 

ایجاد می شود

،،
نمناک 

یادداشـــت

ISFAHAN
N E W S

چنانچــه در مطالب قبلی 
خواندید کار کردن در محیط 
خانه باید در محیطی عاری از 
هر گونه تنش باشد و شما 
به طبع آن احساس آرامش 
را تجربه کنید اما اگر از کار 
خانه خسته شــده اید، باید 
بدانید که دلایلی دارد که در ادامه خواهید 

خواند.

   1. ساعت کاری طولانی
ممکن است ساعت های طولانی در اداره 
کار کرده باشــید اما در منزل این ساعت 
افزایش پیدا کند زیرا سطح خلاقیت شما 
در محیط خانه متفاوت است و کسی روی 

وظایف شما نظارت نمی کند.
راه حل چیست؟

حتما یک لیســت انجام کار در طول روز 
فراهم کنید. عوامل حواس پرتی را حذف 
کنید تا بتوانید تمرکز بیشــتری داشته 
باشــید. همچنین به طور مداوم با رئیس 
خود در ارتباط باشید، پیشــرفت تان را 
گزارش دهید، چالش ها را مورد بحث قرار 
دهید تا احساس فشار بیشتری برای انجام 

کار ها سر ساعت داشته باشید.

   2. نداشتن ساعت کاری منظم
یکــی از مهم ترین مشــکلات دورکاری 
نداشــتن ساعت کاری مشــخص است. 
ممکن است شما در طول روز وقت خود را 
به بازی، ملاقات دوستان یا خواب بگذرانید 
و آخر شب از کار نکردن خود عذاب بکشید.

راه حل چیست؟
اگر در خانــه کار می کنیــد روزی ۶ تا 8 
ســاعت را برای کار تخصیص دهید. در 
طول این زمان خود را ملزم به کار کنید. 
بعد از پایان ساعت کاری با خیال راحت به 

کارهای دیگر بپردازید.

   3. عادت های بد
خانه محل راحتی و آرامش است و بنابراین 
ممکن است دل تان بخواهد عادت های 
خاصی را در منزل انجام دهید تا احساس 
بهتری پیدا کنید. عادت هایی مثل خوردن 
مواد غذایی مضر، تلویزیون تماشا کردن، 
ورزش کردن وسط کار بدون برنامه ریزی 
قبلی، که همگی عاملی برای خســتگی 

شما هستند.
راه حل چیست؟

عادات بد را با عادات خوب کاری مثل میان 
وعده های سالم یا قرار دادن تایمر تعیین 
کنید. هر دو ســاعت یک قدم زدن کوتاه 
داشته باشید تا عضلات شما کش بیاید و 

راحت تر به ادامه کار بپردازید.

   4. نداشتن تعطیلی
افرادی که در خانه کار می کنند، ممکن 
است خود را در شــرایطی قرار دهند که 
تعطیلی نداشته باشــند. این رویه به آنها 
احساس بدی منتقل می کند. آنها از کار 
خسته می شــوند و دلشــان می خواهد 
 مثل دیگــران روزهایــی آزاد داشــته

 باشند.
راه حل چیست؟

تعطیل کردن اما همیشه راحت نیست. اگر 
نمی توانید آخر هفته تعطیلی داشته باشید، 
از مدیرتان بخواهید یک روز تعطیل حتی 
وسط هفته در نظر بگیرد. روزهای تعطیل 
برنامه ریزی داشته باشید و از تعطیلی خود 

استفاده کنید.

   5. محیط اطراف
محیط خانــه ممکن اســت عاملی برای 
خستگی باشــد. اگر فضای کاری خوبی 
را ایجاد نکرده باشید، محیط شلوغ خانه 
عاملی برای حواس پرتی است. همچنین 
مشکلات لوازم الکتریکی، کمبود فضای 
شخصی، جزء این دلایل می باشد و کیفیت 

کار شما را کاهش می دهد.
راه حل چیست؟

می توانید محدودیت هایــی را در طول 
ســاعات کاری تعیین کنید تا در محیط 
حواس شما را پرت نکند. همچنین چنانچه 
پیش ازاین هم عنوان شد یک میز کاری 
برای خود در نظر بگیرید که در آن احساس 
راحتی داشته باشــید. به دنبا یک فضای 
خوب در منزل بگردید تا در راحتی کامل 

به کار خود بپردازید.

   6.نداشتن محیط مناسب برای کار
برای کار کردن در خانه به اتاقی نیاز است 
که بتوانید در آن را ببندید تا کسی مزاحم 
شما نشود. وقتی در دفتر کار هستید، همه 
می فهمند مشــغول کارید و مزاحم شما 
نمی شوند اما در خانه ممکن است برخی از 

افراد مزاحم کار کردن شما شوند.
راه حل چیست؟

در خانه می توانید اتاقی از آن خود داشته 
باشید و مکانی مناسب برای کار پیدا کنید. 
یک کتاب خانه خلــوت، فضایی خارج از 
شهر یا جایی در پشت بام خانه می تواند 

فضای خصوصی شما باشد.

   7. استرس و اضطراب
ذهن ما همیشــه ســعی دارد اطلاعات 
زیادی را به طور همزمان ارزیابی کند، از 
اخبار گرفته تا مشکلات مربوط به جرائم، 
تراژدی ها، مشــکلات اجتماعی و غیره. 
همچنین نگرانی ها مدام به ذهن ما هجوم 
می آورند. نگرانی های مالی، سلامتی، رشد 
شغلی و غیره. در نتیجه این ها عاملی برای 

خستگی زودتر ذهن است.
راه حل چیست؟

ســعی کنیــد از اطلاعات اســترس آور 
خودداری کنید. از شبکه های اجتماعی 
و اخبار روزانه دور باشید تا احساس آرامش 

کنید. یک کتاب بخوانیــد، قدم بزنید، به 
موسیقی گوش دهید، یک محتوای آرامش 
بخش ببینید که انجام این کار ها به مبارزه 

با خستگی روزانه کمک خواهد کرد.

   8. خستگی از جلسات آنلاین
فاصله گذاری اجتماعی باعث شده است 
که ویدئــو کنفرانس هــا و ملاقات های 
جلسه های مجازی افزایش پیدا کنند. وارد 
شدن به این جلسات به طور منظم عاملی 
برای افزایش خستگی می باشد و تمرکز 
شــما روی صفحه کامپیوتر به چیزهای 

دیگر هم منعطف می شود.
راه حل چیست؟

باید یک برنامه استراحت در نظر بگیرید. 
روی تنفس و کشــش عضلانی خود کار 
کنید و از جلسات صوتی در طول ملاقات 
استفاده کنید که اضطراب شما را کاهش 

خواهند داد.

در دوران پاندمی کرونا، باید به دنبال رد پای 
متغیرهای دیگری نیز برای بروز فرسودگی 
شغلی باشــیم. برای مثال، محدود شدن 
تعاملات بین فردی، تغییر سبک زندگی، 
محدود شدن تفریح ها، فشارهای اقتصادی 
وارد شده به برخی ســازمان ها و حتی به 
گفته برخی کارمندان اســتفاده طولانی 
مدت از ماســک در محل خدمت و دیگر 
موارد ممکن اســت از عواملی باشند که 

تاب آوری ما را پایین آورده و افراد احساس 
فرسودگی شغلی بیشــتری را نسبت به 

گذشته تجربه کنند.
به گفته  دوســتی، فرســودگی شغلی به 
معنای خستگی مفرط ناشی از درگیری 
طولانی مــدت در چالش های شــغلی 
اســت و هنگامی که میزان این چالش ها 
فراتر از میزان تــاب آوری افراد باشــد، 
فرسودگی شغلی بروز می کند. همچنین 
فرسودگی شغلی در زمانی که کارمندان 
دارای استرس شــغلی، نارضایتی شغلی، 
احساس بی عدالتی و احساس عدم درک 
متقابل هستند، بیشــتر دیده می شود. 
درواقع فرسودگی شغلی نوعی خستگی 
جسمی، هیجانی و روانی است که در اثر 
 فشــار کار طولانی مدت و سخت ایجاد 

می شود.
این روانشناس درباره آثار فرسودگی شغلی 
بر روی افــراد گفت: برخی آســیب های 
جسمی ناشی از فرسودگی شغلی شامل 
ســردرد، تهوع، کم خوابــی، تغییرات در 
عادات غذایی و برخی آسیب های هیجانی 
و روانی آن شــامل احســاس افسردگی، 
درماندگی و نگرش منفی نسبت به خود، 
شغل، سازمان و به طور کلی زندگی است. 
وی معتقد اســت که برای رفع مشــکل 
مربوط به فرسودگی شغلی، شاید بتوان دو 
سهم را یکی برای سازمان ها و دیگری برای 

کارمندان در نظر گرفت. 

دلیل خستگی یا سختی های کار از خانه و راه حل آن؛ 

مرهمی بر خستگی های دور کاری
کارمندانی که به دلیل ویروس کرونا مجبور به دورکاری هستند، 
اغلب روزها احساس خســتگی می کنند و این خستگی ها 

دلایلی دارند که باید بدانید و راه حل آن را پیدا کنید.
کار در خانه جزء فعالیت های راحت و پرسود محسوب می شود. 
یک تجربه خوب را برای شما فراهم می کند اما ممکن است 
به سرعت خسته شوید؛ مخصوصاً زمانی که در شرایطی مثل 
شیوع کرونا باشید. معمولا بعضی از روز ها بیش از حد احساس 
انرژی می کنید اما روز هایی هم هســتند کــه اصلاً دل تان 
نمی خواهد کار کنید زیرا از همان اول احساس خستگی دارید.

ذهن ما همیشه سعی 
دارد اطلاعات زیادی را 
به طور همزمان ارزیابی 

کند، از اخبار گرفته 
تا مشکلات مربوط 

به جرائم، تراژدی ها، 
مشکلات اجتماعی 

و غیره. همچنین 
نگرانی ها مدام به ذهن 

ما هجوم می آورند

بورس برای دو هفته 
استثنایی می شود

بــورس اوراق بهادار خــود را برای 
دو هفته خاص آمــاده می کند، دو 
هفته ای که پیش بینی می شــود 
با تعطیلــی بازارهای مــوازی و ... 
سرمایه های سرگردان برای ورود به 

بورس آماده شوند.
بورس اوراق بهادار در آخرین هفته 
آبان، هفته ای سراسر سبز را پشت 
سر گذاشت اما این سبزپوشی ۵ روزه 
نتوانست از زیان سرمایه گذاران در 
بورس پیشگیری کند . میزان عقب 
نشینی شاخص بورس در آبان ماه 
برابر با دو درصد گزارش شده است 
اما شاخص بورس توانست به مدد 
رشد ۵ روزه شاخص یک میلیون و 
سیصد هزار واحد را بار دیگر بازپس 

گیرد.
محمد خبــری زاده تحلیلگر بازار 
سرمایه درباره شــرایط پیش روی 
بازار ســرمایه در هفته اول آذرماه 
تاکید کرد:هر چند هفته خوبی را 
بورس اوراق بهادار پشت سر گذاشت 
اما پیش بینی هفته بعد کمی دشوار 
است، بازارها جهانی نیز این روزها 
مترصد تغییرات قیمتی هستند و 
همین امر می تواند بازار سرمایه ایران 

را نیز متاثر کند . 
 این کارشناس اضافه کرد: اگر اتفاق 
جدیدی رخ ندهد و شرایط سیاسی 
خاصی نیز در دنیا رخ ندهد، تصور 
می کنم فــردا ، اول آذر ماه نیز بازار 
مانند هفته گذشته شرایط مثبتی 

را داشته باشد.
 وی گفت: البته روزهای پیاپی بازار 
منفی بوده و در نتیجه ممکن است 
که برخی سهامداران شرایط را برای 
خروج از بازار سرمایه مهیا ببینند و 
ترجیح دهند که از این فرصت برای 
خروج استفاده کنند، اگر این اتفاق 
رخ دهد ، احتمــال دارد اواخر روز 
شنبه یا نهایت روز یکشنبه بازار با 
شرایط پرعرضه ای روبرو شود که این 

وضعیت بازار را متزلزل خواهد کرد.
وی با اشاره به اینکه در کل با عبور 
از فشــار عرضه بازار مجددا وارد فاز 
رشــد ملایم می شــود،در توضیح 
دلایل مثبت شــدن رونــد حاکم 
بر بازار گفت: از یک ســو به دلیل 
ریزش قیمت ها ،بحــث ارزندگی 
ســهم ها مورد توجه قرار می گیرد، 
به هر حال افت زیاد قیمت ها در کنار 
ثبات قابل پیش بینــی در اقتصاد و 
به نتیجه رسیدن انتخابات آمریکا 
علامت هــای مثبتی اســت که به 
بازار سرمایه داده می شود. در کنار 
این ها چندبازگشایی خوب توسط 
سازمان بورس انجام شد، از جمله 
پالایش نفت اصفهان و شستا که با 

حمایت های خوبی همراه بود.
او ادامه داد:مصوبات شــورای عالی 
بورس هم انــرژی خوبی بــه بازار 
تزریق کرد و همــه امیدواریم این 
فرایندها ادامه دارد باشد و  با اولین 
موج عرضه ای کــه هفته بعد اتفاق 

می افتد ، بازار متشنج نشود.
وی با اشــاره به وضعیت اقتصادی 
تاکید کرد: ســیگنال های مثبتی 
که در حوزه سیاســت وجود دارد 
و صحبت امریــکا و تیم جدید کاخ 
سفید برای بازگشت به برجام این 
امیدواری را ایجاد می کند که بازار با 

شرایط مساعد مواجه گردد .
او در پاسخ به این سئوال که کاهش 
قیمت دلار چه تاثیــری بر بورس 
دارد؟ گفــت: فکر نمــی کنم دلار 
کاهش زیادی داشته باشد و به نظر 
من نرخ ها بین ۲۰ تا ۲۲ هزار تومان 
قرار خواهد گرفت . طبیعی اســت 
ثبات قیمت ها در بازار ارز به ســود 

بازار سرمایه تمام خواهد شد.

اقتصاد آنلاین
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

حضور اولین استارت آپ ایرانی در فرابورس:

اولین چراغ حضور استارت آپ ها در بورس روشن شد

پس از مدت ها تلاش، بالاخره اولین شرکت استارت آپی 
ایران وارد فرابورس شد و زمستان امسال شاهد نقش 

بستن نام آن بر تابلوی فرابورس خواهیم بود.

حدود سه سال قبل زمزمه های ورود استارت آپ ها و کسب و کارهای آنلاین به بورس 
آغاز شد، این تلاش زمانی شکل جدی تر به خود گرفت که بازدهی بورس به طرز عجیبی 
بالا رفت، رونق این بازار باعث شد از اوایل امسال برخی از استارت آپ های کشور اعلام 
کنند که به زودی حضور در بورس را تجربه خواهند کرد، حتی جلساتی نیز پیرو همین 
موضوع با وزیر اقتصاد برگزار شــد که ماحصل آن رضایت بخش بود که خبر از حضور 

بدون مشکل استارت آپ ها به بورس می داد.

   وزیر ارتباطات: رفع مشکلات اقتصادی استارت آپ ها با ورود به بورس

اواخر بهار امســال وزیر ارتباطات درباره حضور اســتارت آپ ها در بورس 
صحبت کرد. »محمدجواد آذری جهرمی« با اشاره به این مساله که حضور 
شرکت های استارت آپی می تواند مشکلات اقتصادی بخش را مرتفع کند، 
گفت: در بازار بورس دو مدل شرکت داریم. یکی شرکت های حوزه تلکام که 
مشــکل خاصی برای حضور در بورس ندارند، مانند شرکت ملی مخابرات و 

همراه اول که در حال حاضر در بورس فعال هستند.
شرکت هایی مانند آســیاتک و شــاتل نیز در حال تلاش برای ورود به بازار 
بورس هستند، در حوزه فناوری اطلاعات شــرکت های استارت آپی مانند 
اسنپ و تپسی که بزرگ شده اند و اکنون پیشــران این حوزه هستند برای 
حضور در بورس علاقه مند هستند چرا که این کار شفافیت نظام ارزش گذاری 
و تامین منابع مالی آن ها را مشــخص می کند، اما از آن جا که مشکلاتی در 
شناسایی ارزش دارایی های آن ها وجود دارد، ورودشــان به بورس با تاخیر 
 همراه شــده اســت. پرونده های آن ها آمــاده و حمایت خوبــی نیز صورت 

گرفته است.«
تقریبا با گذشت ۶ ماه از صحبت های وزیر ارتباطات و امیرناظمی رئیس سازمان فناوری 
اطلاعات درباره ضرورت حضور استارت آپ ها در بورس، یک استارت آپ حوزه حمل 
و نقل اینترنتی توانست مشکلاتی که برای ورود به بورس داشت را پشت سر بگذارد و 

به این عرصه ورود کند.
ورود این استارت آپ به فرابورس، توسط رئیس اتاق بازرگانی تهران در توییتر اعلام شد، 
مسعود خوانساری در توئیت خود نوشت: نماد تپسی به عنوان اولین شرکت استارت آپی 

به زودی بر تابلو فرابورس جای می گیرد.
این شرکت، اولین شــرکت استارت آپی از میان چهار شــرکتی است که پیش از این 
نامشان به عنوان شــرکت های آماده حضور در بورس به گوش می رسید. شهریور ماه 
رئیس مرکز فناوری اطلاعات و توسعه اقتصاد هوشــمند وزارت امور اقتصاد و دارایی 
اعلام کرد پذیرش استارت آپ ها در بورس منتظر شــکل گیری و نهایی شدن »بازار 

هدف« در فرابورس است. حالا با انتشار خبر ورود تپسی به بورس، به نظر می رسد که 
بازار هدف شکل گرفته و نهایی شده است.

   تشویق سرمایه گذاران برای حضور در بازار بورس
امیر ناظمی، معاون وزیر ارتباطات نیز در توئیتر خود نوشت: ورود تپسی به بازار سرمایه 
نشانه ای خوب برای ســرمایه گذاران، خصوصا صندوق های سرمایه گذاری جسورانه 
 است که می تواند آن ها را به سرمایه گذاری در اکوسیستم استارت آپی کشور تشویق

 کند.
او در پست اینستاگرامی خود به همراهی ویژه وزیر ارتباطات، وزیر اقتصاد، معاون علمی 
ریاست جمهوری و رئیس صندوق نوآوری برای ورود اولین استارت آپ به بازار بورس 

اشاره و از آن ها تشکر کرد.

   زمستان؛ آغازی تازه برای استارت آپ های کشور
پیش بینی میلاد منشی پور، مدیرعامل این شرکت حمل و نقل اینترنتی زمستان را آغاز 
فعالیت این مجموعه بر تابلوی فرابورس می داند. نماد تپسی روی تابلو دوم فرابورس 
که در واقع تابلو اصلی فرابورس اســت قــرار می گیرد نه تابلو هــدف، این تابلو برای 

استارت آپ های کوچک و متوسط مناسب است.

   چرا شرکت ها وارد بورس می شوند؟
یکی از اصلی ترین دلایلی که شرکت ها را به ســمت حضور در بورس تشویق می کند 
جذب سرمایه برای توسعه بازار کارشان است، اولین استارت آپ ایرانی حاضر در بورس 
نیز دقیقا با همین هدف وارد شــده اســت، به اعتقاد مدیرعامل این مجموعه، اتصال 
این بخش از صنعت نوآوری - طی یک دهه آینده به بزرگ ترین صنعت کشور تبدیل 
می شود- با بدنه اصلی اقتصاد می تواند پیشرفت های قابل توجهی برای کشور به همراه 

داشته باشد.

فصل اقتصاد
گــــــزارش

استارت آپ
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